
CXXI. évf., 1. szám  2025. január 23.  www.hiros.hu  A VÁROS LAPJA  ALAPÍTVA 1868-BAN 

OLVASSA AZ 
INTERNETEN 
MINDEN NAP!

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: FEBRUÁR 27.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Városunkból választott  
alelnököt a SOSZ 
Ivkovicné Béres Tímeát, a Kecskeméti Junior Sport 
Nonprofit Kft. ügyvezetőjét a Sportegyesületek Orszá-
gos Szövetsége (SOSZ) egyik alelnökévé választották. 
Ebből az alkalomból kérdeztük az új pozícióról és  
kecskeméti munkájáról is.

A kecskeméti 
Héphaisztosz 
A kecskeméti Héphaisztosz, 
Gerencsér László kovácsmester 
tengermélyi barlang, avagy 
vulkán helyett az Alföld sík 
vidékén élesztgeti kohója tüzét.

Nemzetközi  
teniszbravúr  
Először léptek pályára kecs-
keméti címerben az Ausztrál 
Openen. Bíró Melinda 18 éves 
kecskeméti tanuló kijutott a 
Grand Slam tenisztornára.

14. oldal 6. oldal 15. oldalINTERJÚ RIPORT SPORT

Nemrég birtokba vették az apróságok az új kadafalvi bölcsődét, január hatodikán 
ugyanis már elkezdődött a beszoktatási időszak a városrész 2024 végén elkészült 
intézményében. Az Őzgidácska kétcsoportos bölcsőde 420 millió forintos európai 
uniós támogatásból valósult meg.

3. oldal

Fotók: Banczik R
óbert

Hódít a hideg vizes  
fürdőzés Kecskeméten

Dr. Szeberényi Gyula Tamás országgyűlési  képviselő is meglátogatta az új intézményt

Varázslatos lett  
az új kadafalvi bölcsőde

A Sivatagi Fókák október óta minden hétvégén kétszer jár-
nak ki a Benkó Zoltán Szabadidőközpontba, hogy megta-
pasztalják a hidegsokk általi eufóriaérzést és a hidegterápia 
jótékony hatásait. Január 12-én készült képünkön a kinti 
hőmérséklet 1 Celsius-fok, a víz hőmérséklete pedig 3 fok 
volt a Benkó Zoltán Szabadidőközpontban. A Sivatagi Fókák 
ezúttal közel negyvenen mártóztak meg a jéghideg vízben.

– Ha 30-40-50 másodpercet bent töltesz a jeges vízben, 

az különböző hormonokat szabadít fel benned: fájdalom-
csillapítót, dopamint, adrenalint, endorfint, boldogsághor-
monokat. Ezt összességében hidegsokkhatásnak nevezzük 
– magyarázta Szemlér Ákos szervező.

A hidegterápia csökkenti a fájdalmat, a gyulladást, és 
erősíti az immunrendszert. Egy gyors bemelegítés után 
egyszerre vetkőztek le, és indultak el befelé a vízbe. Majd 
vezényszóra egyszerre merültek bele nyakig.

KÖZBIZTONSÁGI FÓRUM  
Nyugodtan teltek az ünnepek
Sajtótájékoztatót tartottak nemrég a kecskeméti közbiztonsági 
fórum addig elért eredményeivel kapcsolatban. Elhangzott, 
hogy közbiztonsági szempontból nyugodtan, békésen telt a 
december városunkban, és ebben meghatározó szerepe volt a 
2023 nyarán létrejött közbiztonsági fórumnak. A rendvédelmi 
szakemberekből álló testület sajtókonferenciáján kiderült: volt 
olyan nap is ebben az időszakban, amikor egyetlen bűncselek-

mény bejelentése sem történt Kecskeméten.
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Megemlékezés

„Kecskemét és polgárai az egész ország része-
ként élték át a doni katasztrófát” – emelte ki 
Gáldonyi Sándor a doni áttörés 82. évfordulója 
alkalmából rendezett megemlékezésen a Deák 
téri emlékműnél. A 13. Hadkiegészítő és Tobor-
zó Iroda irodavezetője hangsúlyozta, a veszte-
ségek nem csupán katonai szempontból voltak 
rettenetesek, hanem a magyar nép szellemi és 
lelki erejét is próbára tették.

95 esztendő

95. születésnapján köszöntötték január 6-án dr. 
Horváth György élelmiszervegyészt, aki egykor 
a Kecskeméti Konzervgyár laborvezetője volt. 
Engert Jakabné alpolgármester és Jánosi István 
önkormányzati képviselő adott át az ünnepelt-
nek két emléklapot Kecskemét önkormányzata 
és a miniszterelnök nevében. Az ünnepelt el-
árulta: a hosszú élet titka a szeretettel végzett 
munka és a tökéletes házasság.

Bohém Piac

2025-ben is folytatódik a kecskeméti piac ren-
dezvénysorozata, a Bohém Piac. A tavalyi év 
mintájára továbbra is vasárnaponként várják az 
érdeklődőket. Az első február 23-án indul, és 
minden hónapban egy alkalmat szerveznek. A 
Budai utcai piacon nagy hagyománynak örvend 
a rendezvénysorozat, ahol az érdeklődők kéz-
művesekkel és termelőkkel találkozhatnak és 
vásárolhatnak tőlük hazai termékeket. 

Tehetséggondozás

A kör bezárul – a közösség szerepe Maugli 
személyiségfejlődésében címmel tehetségprog-
ramot indított az Akikért a déli harang szól a 
Hunyadivárosban Egyesület. A program kereté-
ben hátrányos helyzetű gyerekek ingyenes fog-
lalkozásokon vehetnek részt, ellátogatnak az 
állatkertbe, a Ciróka Bábszínházba és a szüleik-
kel közös tevékenységekre is lehetőség nyílik a 
pályázatnak köszönhetően. 

Közbiztonsági szempontból 
nyugodtan, békésen telt a de-

cemberi, ünnepi időszak Kecs-

keméten, amelyben meghatá-

rozó szerepe volt a 2023 nyarán 
létrejött közbiztonsági fórum-

nak. A rendvédelmi szakembe-

rekből álló testület napokban 
rendezett sajtótájékoztatóján 
elhangzott, hogy a szervezeten 
belül létrejött Csillag csoport-
nak köszönhetően eltűntek 
a városból az erőszakosan 
kéregető hajléktalanok is. Volt 
olyan nap is, amikor egyetlen 
bűncselekmény bejelentése 
sem történt Kecskeméten.

A Szemereyné Pataki Klaudia polgár-
mester kezdeményezésére másfél 
évvel ezelőtt létrejött közbiztonsági 
fórum céljaként azt határozták meg, 
hogy a rendvédelmi szervek tevékeny-
ségének összehangolásával tovább 
erősödjön Kecskemét közbiztonsága. 
A testület tagjai január 21-én sajtótá-
jékoztatón számoltak be a decemberi, 
ünnepi időszak eredményeiről.

Gama-Kovács Gábor, a Kecskeméti 
Rendőrkapitányság kapitányságveze-
tője beszámolójában azt hangsúlyoz-
ta, hogy a szervezeten belül létrejött 
Csillag csoport kifejezetten az erő-
szakosan kéregető hajléktalanokkal 
szemben lépett fel, és látványos ered-
ményeket ért el, hiszen a karácsonyi 
időszakban ilyen személyek már nem 
zaklatták a kecskemétieket.

Marozsi András, a Kecskeméti Ka-
tasztrófavédelmi Kirendeltség vezető-
je arra hívta fel a figyelmet, hogy ezút-
tal kevesebb volt a tűzeset a városban, 
de az a néhány is megelőzhető lett 
volna, ha a lakásokban lett volna füst-

érzékelő. A nagyobb odafigyelés is 
gyakran segíthet, az egyik tűzesetnél 
például az otthon lévő személy sem 
vette észre a lángokat, a tűzoltókat 
járókelők értesítették az utcáról.

Dr. Rétszilasi Mónika, a Kecskeméti 
Városrendészet intézményvezető-he-
lyettese pedig arról számolt be, hogy 
az ünnepi időszakban odafigyeltek a 
külterületen egyedül élő idősekre is. 
Hangsúlyozta azt is, hogy a Kecske-
méten működő 512 térfigyelő kamera 
működése is hozzájárult ahhoz, hogy 
a belvárosban nem történtek szabály-
sértések a decemberi időszakban.

A közbiztonsági fórum, illetve a 
benne dolgozó szakemberek egymást 
segítő munkáját eredményesnek ne-
vezte a sajtótájékoztatón Kecskemét 

polgármestere is. Szemereyné Pataki 
Klaudia szerint a felmerülő problé-
mákra adott gyors válaszok, a közvet-
len együttműködés látványos eredmé-
nyeket hozott.

– A hozzánk érkezett visszajelzések 
azt bizonyítják, hogy nőtt a kecske-
métiek biztonságérzete. Volt egy nap, 
amikor azzal hívott fel Kecskemét 
rendőrkapitánya, hogy azon a napon 
egyetlen bűncselekményről sem ér-
kezett hozzájuk bejelentés – hang-
súlyozta a tájékoztatón Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester.

A városvezető hangsúlyozta azt is, 
hogy a közbiztonsági fórumnak nem 
a büntetések kiszabása a célja, sze-
retnének egyfajta nevelő szerepet is 
betölteni.

Közbiztonsági Fórum: nyugodtan, biztonságban 
teltek az év végi ünnepek Kecskeméten

Megkezdte működését a  
demenciával élők intézménye
Január elején kezdte meg működését Kecskeméten a demenciával 
élők nappali intézménye a Fecske utcában. Az ellátást az immár 25 
éve a szenvedélybetegek és a pszichiátriai betegek nappali ellátá-

sát is végző Rév Szenvedélybeteg-segítő Szolgálat biztosítja.

Az önkormányzattól megkapott épü-
letben öt ellátottal és négy terápiás 
munkatárssal kezdte meg működé-
sét január 2-án a demenciával élők 
nappali intézménye Kecskeméten.

– A működési engedélyünk 40 el-
látottra szól. Ez a gyakorlatban úgy 
működik majd, hogy naponta 15-20-
25 ellátottat fogadunk, az ő foglal-
koztatásukra vagyunk felkészülve. 
Ehhez természetesen több ellátottal 

kötünk szerződést, hiszen nem min-
den nap jön be mindenki – mondta 
el Molnár Ferenc, a Rév Szenvedély-
beteg-segítő Szolgálat – Kecskemét 
intézményvezetője.

A demencia nem gyógyítható, nem 
visszafordítható, legfeljebb lassítha-
tó. Az viszont nagyon fontos, hogy 
meddig marad valaki önálló életvi-
telre képes. A Rév szolgálat legfőbb 
célja a betegség előrehaladásának 

lassítása. A kreativitás- és memória-
fejlesztő alkalmak mellett vannak 
szabadidős és terápiás összejöve-
telek is. A nappali foglalkozásokat 
amennyire lehet, egyénre szabják, 
8-10 fős csoportokban végzik majd.

Idősek nappalijaként is műkö-
dik az intézmény, ahová délelőtt 
ingyenes foglalkozásokkal várják 
az érintetteket, de a fő cél, hogy 
ebben a csoportban is a potenciális 
demenseket szólítsák meg. Lehető-
ség van így arra is, hogy a hozzá-
tartozó elhozza a demencia jeleit 
mutató, de a betegséget hárító idős 
családtagját.

A mintegy 300 négyzetméteres 
épületegyüttes kamerával felsze-
relt, a szabadidős foglalkozások 
helyszínét biztosító udvar kerí-
téssel határolt, így biztonságban 

tudhatják demenciával élő, nappali 
ellátásra szoruló idős hozzátarto-
zóikat az intézményi ellátást igény-
lő családok.

 Varjas Gabriella

Fotók: Banczik R
óbert

Molnár Ferenc, a Rév Szenvedély-
beteg-segítő Szolgálat – Kecskemét 

intézményvezetője

TOVÁBBI KÉPEK

Gama-Kovács Gábor, a Kecskeméti Rendőrkapitányság  
kapitányságvezetője és Szemereyné Pataki Klaudia polgármester
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Új buszmegálló

Február 3-tól új buszmegálló létesül a Rózsa-
kert előtt. Az Izsáki út felújításához kötődő be-
ruházás részeként egy teljesen új buszmegálló 
lesz a Katona József Gimnáziummal szemben. A 
KeKo tervei szerint felülvizsgálják a menetidőt, 
a menetrendet, és valamennyi arra közlekedő 
járat meg fog ott állni. Ezt követően előfordul-
hat a menetrendekben a változás, és 1-2 perces 
módosítást be kell majd iktatni. 

Maszkviselés

A járványhelyzet miatt január 16-tól a Bács-Kis-
kun Vármegyei Oktatókórház minden telephe-
lyén kötelező a maszkhasználat. Az intézkedés 
egyaránt vonatkozik a járó-, illetve a fekvőbete-
gekre, a látogatókra és a kórház munkatársaira 
is. Mindemellett azt kérik, hogy azok a látoga-
tók, akik felső légúti tünetekben szenvednek, 
várják meg, míg tünetmentessé válnak, halasz-
szák későbbre látogatásukat.

Ragadozó madár

Sérüléséből felépült pusztai ölyv nyerte vissza 
szabadságát a napokban a Kiskunsági Nemzeti 
Parkban. A szárnyán sérült ragadozó madarat 
terepbejárás során találták természetvédők 
Apaj külterületén, és a befogását követően át-
adták a Fővárosi Állat- és Növénykert munkatár-
sainak, ahol mintegy két hónapig gondozták. A 
sérült egyed fém és színes lábgyűrűt kapott, és 
így kapta vissza a szabadságát. 

Távhőfejlesztés

A belvárosi távhőkörzetbe tartozó lakások, is-
kolák, hivatalok és üzletek ellátásbiztonságá-
nak erősítése érdekében január 20-án elindult 
a távhőfejlesztés a Mária utca – Simonyi utca – 
Északi térfal parkolóinak felbontásával. A terü-
leten az útszűkítéssel járó munka idején is lehet 
közlekedni, parkolóhelyet viszont a következő 
néhány hétben érdemes inkább máshol keresni 
– tájékoztatott a TERMOSTAR Kft.

Nemrég birtokba vették az apróságok az új kadafalvi bölcsődét, 
január hatodikán ugyanis már elkezdődött a beszoktatási időszak 
a városrész 2024 végén elkészült intézményében. Az Őzgidácska 
kétcsoportos bölcsőde 420 millió forintos európai uniós támoga-

tásból valósult meg.

350 négyzetméteres, energiahaté-
kony épület Kadafalva új oktatási 
épülete, amely két bölcsődei szo-
bát tartalmaz. Az önkormányzat 
fenntartásában működő intéz-
ményhez hatalmas udvar és egy 
62 négyzetméteres fedett terasz is 

tartozik. Az Őzgidácska Bölcsődét 
2024. év elején kezdték el építeni, 
és a terv szerinti időpontra, vagyis 
december 31-re el is készült. Így 
január hatodikán már ki is nyitot-
ták a környékbeli kisgyermekek 
számára.

– Kadafalván korábban nem volt 
bölcsőde. Az intézmény több mint 
420 milliós támogatásból épült meg, 
és 28 kisgyermek számára biztosít 
férőhelyet, vagyis ennyi családnak 
ad módot arra, hogy az édesanyák 
visszamehessenek dolgozni – nyi-
latkozta a Kecskeméti Médiacent-
rumnak Leviczky Cirill, a városrész 
önkormányzati képviselője.

A gyermekek két csoportban 
vannak elhelyezve. Nemrég elkez-
dődött a beszoktatás, a teljes lét-

számot márciusra éri majd el az 
intézmény, amelynek az összes 
férőhelye betelt már erre az évre. 
A bölcsőde elindulása hozzájárult 
nyolc új, teljes munkaidős álláshely 
létrehozásához is.

– Az, hogy a magyar kormány 
megduplázta az elmúlt tíz évben a 
bölcsődei férőhelyek számát, Kada-
falva számára is nagy előrelépést 
jelentett. Sokat fejlődött az elmúlt 
időszakban a településrész, és az 
idetelepült fiatal családokban fel-

merült az igény a bölcsődére, hogy 
az édesanyák időben visszamehes-
senek dolgozni – mondta Leviczky 
Cirill.

Az épület akadálymentesített, 
tartozik hozzá a jogszabályban 
előírt mennyiségű akadálymentes 
parkolóhely, valamint 5 saját parko-
ló és 4 biciklitároló. A bölcsődébe 
nemcsak Kadafalváról, hanem a kör-
nyező településekről, például Balló-
szögről is érkeznek gyermekek.

 Bári-Polyák Alexandra

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

TOVÁBBI KÉPEK

Varázslatos lett Kadafalva  
első bölcsődéje Pintér-Gacza Krisztina bölcsődevezető,  

dr. Szeberényi Gyula Tamás országgyűlési képviselő 
és dr. Pataki Mariann, a fenntartó Egyesített Szociális 

Intézmények Igazgatóságának vezetője

Fotók: Banczik R
óbert
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Kecskemét, Izsáki u. 2/a.
+36-20/349-4382

fb/ furediautosiskola
www.furedi.eu
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Sikeres KRESZ vizsgád után nálunk
A Z O N N A L  V E Z E T H E T S Z ! ! !

2024. IV. né.: (VSM) (%-ban): „AM” elm.:- %, „AM” forg.: -%, „A1, A2; A” elm.: – %, ”A1, A2, A” forg: 62,96%, „B” elm.: 39,52%, „B” forg.: 

30,05%, „C” elm.: 60,66%, „C” forg.: 48,00% (ÁKÓ) (%-ban): „A1, A2, A” gyak.: 126,52% „B” gyak.: 203,74%, C gyak.: 102,78% (kavk.hu)

Balesetmentes sofőrök elismerése

Megjutalmazta legjobb sofőrjeit ja-
nuár 13-án az Inter Tan-Ker Zrt. Az 
elmúlt 5 év eredményeként 36 főt 
díjaztak, akik 50, 100 és 150 ezer 
kilométert tettek meg balesetmen-

tesen. Az eseményt immár 4. alka-
lommal tartották meg. 

– Nagyon fontos számunkra a 
balesetmentes közlekedés, illetve 
ennek az elismerése is fontos, hi-

szen nagyon sok balesetveszélyes 
szituációt kerülnek el – fogalma-
zott Sulcz Ferenc az Inter Tan-Ker 
Zrt. képviseletében (képünkön 
középen).

Egy hónappal az új vonalszá-

mok bevezetése után az utasok 
már kezdik megszokni a Kecs-

keméti Közlekedési Központ 
(KeKo) új vonalszámozását. 
Megkönnyíti az átállást, hogy 
a járatokon még a korábbi szá-

mok is láthatók.  

A közgyűlés döntése nyomán de-
cember 22-től megváltoztak a KeKo 
járatainak vonalszámai. Az átállást 
megkönnyítendő a Kecskeméti Közle-
kedési Központ nem csupán a buszo-
kon, hanem a megállóhelyeknél ta-
lálható menetrendeken is feltüntette 
az újak mellett a régi vonalszámokat, 
emellett az interneten, valamint a vas-
útállomáson és a Széchenyi téri busz-
pályaudvaron is láthatók a régi és az 
új jelzések, sőt a társaság munkatársai 
személyesen is segítették/segítik az 
utasokat az eligazodásban. 

– Kollégáink a vasútállomáson és a 
Széchenyi téren is segítettek január 

elején azoknak, akik nehezen tájé-
kozódtak, tanácstalanul sétálgattak. 
Megszólították őket, de néhányan 
oda is mentek hozzájuk, hogy biz-
tosan jó buszra szálljanak fel. Január 
7-én, kedden pedig már azt láttuk, 
hogy ezek a helyszíni segítségkérések 
megszűntek — mondta a Kecskeméti 
Médiacentrumnak Hári Ernő, a Kecs-
keméti Közlekedési Központ Kft. ügy-
vezető igazgatója.

Időközben újabb platformokon 
tüntették fel a jelenlegi és a korábbi 
vonalszámokat az utasok kérésére. 
Egyrészt a KeKo honlapján, a menet-
rendi oldalaknál is meg lehet nézni, 
másrészt a menetrend.kecskemet.hu 

oldalon található vonalszámoknál is 
feltüntették ezt a kiegészítést.

Fontos kiemelni, hogy sem a me-
netidő, sem pedig az útvonal nem 
változott egyik járat tekintetében 
sem. A dupla számozást pedig addig 
fogják feltüntetni a különböző plat-
formokon, amíg szükség mutatkozik 
rájuk.

„A változás körbefonja az életün-
ket.” Erről beszélt az új vonalszá-
mozások kapcsán január közepén 
Szemereyné Pataki Klaudia a Rádió 1 
Gongban. A város vezetője hangsú-
lyozta, az egész tömegközlekedési 
struktúra megváltozott, szükség volt 
az egységesítésre.

„Együtt kell élnünk a változá-
sokkal, pedig ezeket nagyon nem 
szeretjük” – mondta Szemereyné 
Pataki Klaudia. A polgármester arról 
beszélt, hogy vegyes az elfogadottsá-
ga a módosításnak. A fiatalabb réte-
get nem nagyon érdekli, hogy hányas 
száma van a járatnak, ugyanis a me-
netrendet a mobilapplikáción követi. 
Azonban van a másik, idősebb réteg, 
amely a régi, megszokott járatszámo-
kat várja, ők nehezen élik meg ezt a 
változást.

A polgármester a módosítások in-
dokaként azt mondta: össze kell han-
golni a várost. Teljesen megváltoztak 
ugyanis az útvonalak, új körforgal-
mak, új utak alakultak ki. Átcsoporto-
sul a lakosság, a belvárosi rész kiürül, 
a kertvárosi részek pedig benépesül-
nek, ahová új járatokat kellett elindí-
tani – fogalmazott Szemereyné Pataki 
Klaudia, aki kiemelte, hogy a tömeg-
közlekedés egész struktúrája megvál-
tozott, ezért kell az egységesítés.

Új vonalszámok a buszokon – kezdi 
megszokni a lakosság az új rendszert

Fotó: Banczik R
óbert

Fotó: Bogdándi Ferenc

Hári Ernő, a Kecskeméti  
Közlekedési Központ Kft. ügyvezető igazgatója

Fotó: Banczik R
óbert
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6000 Kecskemét, Izsáki út 6.

Ügyvezetői asszisztens

SZÁLLODAI NYITOTT
POZÍCIÓK

Jelentkezés fényképes önéletrajzzal 
február 20-ig:

HR asszisztens

Recepciós

ZENÉS
VASÁRNAPI
BÜFÉ EBÉD

WELLNESS HASZNÁLATTAL

Február 2-től 
minden vasárnap 

KECSKEMÉT, IZSÁKI ÚT 6.

76/ 888-500

8 400 Ft / fő
gyerekár:
6-12 év kor között
50% kedvezmény

Asztalfoglalás:

WWWW.BISTORANTKECSKEMET.HU

Klímák, felújított mosdók és 
késés utáni kártérítés várható a 
közösségi közlekedésben. Erről 
beszélt Lázár János egy január 
elején rendezett budapesti 
sajtótájékoztatón. Az építési és 
közlekedési miniszter korábban 
Kecskeméten az ÉKM-csúcson 
foglalta össze, Kecskemétet 
mennyiben érintik a nagy vas-

úti fejlesztések.

2025. június 1-jétől 20 percnél na-
gyobb késésnél visszatérítik a jegyár 
felét, havi bérleteknél ötnél több ké-
sés esetén a következő bérletvásárlás-
hoz 10 százalék kedvezményt adnak. 
Ezenkívül 2026. január 1-jére a MÁV 
és a Volán pályaudvarain felújítják 
az összes mosdót. Csak néhány vál-
lalás Lázár János tíz pontjából, amit 
január 8-án tett a Közlekedésinfo 
sajtótájékoztatóján.

Az építési és közlekedési minisz-
ter korábban, 2024 novemberében 
Kecskeméten az ÉKM-csúcson foglalta 
össze, milyen fejlesztésekkel számol-
hatunk a közösségi közlekedésben 
Kecskeméten.

Lázár János elmondta, az Alföld 
történetének egyik legnagyobb 
vasútfejlesztése indulhat el, mely-
nek keretében először a Kiskunfé-
legyháza–Szeged-fővonal felújítása 
és kétpályássá bővítése kezdődhet 
meg 2025 végétől vagy 2026 ele-
jétől, mintegy 175 milliárd forint 
értékben.

A Cegléd és Kiskunfélegyháza köz-
ti szakasz is jelentős felújításon esik 
majd át, ennek egyelőre a tervezése 
indul el 3,5 milliárd forintért.

A lajosmizsei vasútvonalon a Kecs-
kemét–Dabas szakaszt 190 milliárd, a 
Dabas–Budapest szakaszt 177 milliárd 
forint értékben fejlesztik majd uniós 
és hazai forrásokból, valamint állami 
hitelfelvételből.

A vasúti fejlesztések keretében „le-
porolják” a kecskeméti intermodális 

(vasút-autóbusz) csomópont már ko-
rábban elkészült terveit, és 2025-ben 
elkezdődik a vasútállomás felújítása 
mintegy 15 milliárd forint értékben, a 
MÁV saját beruházásában.

– A kecskeméti vasúti pályaudvar fej-
lesztését a Magyar Állam Vasutaknak 
saját hatáskörben 2025-ben meg kell 
kezdenie. Ez magába foglalja a pálya-
udvar felújítását, esetleg kereskedelmi 
célú hasznosítását, a parkolás megva-
lósítását is – fejtette ki Lázár János.

Az InterCity járatokon április else-
jétől takarítószemélyzet lesz, és idén, 
illetve jövőre 500+500 új autóbuszt 
vásárolnak. Erősítik a mozdonyflottát, 
vasúti kocsikat újítanak fel, illetve úja-
kat is vásárolnak. Ezen kívül Lázár Já-
nos bejelentette, hogy klímagaranciát 
ad a 2025-ös nyári szezonra. A jegyvá-
sárlás során egyértelműen feltüntetik 
és garantálják, hogy az adott jármű 
rendelkezik-e klímával.

 Bári-Polyák Alexandra

Több száz milliárd forintos 
VASÚTI FEJLESZTÉS INDUL

Halasi úti felüljáró 
– a tartószerkezeti 
gerendákat is kicserélik
Megvannak a konkrét tervek a Halasi úti felüljáró felújítása kap-

csán. Mint azt az Építési és Közlekedési Minisztériumtól megtud-

tuk, a nagymértékben károsodott 15 db tartószerkezeti gerenda 
cseréje is megvalósul a beruházás keretében.

Lázár János tavaly novemberben 
járt Kecskeméten. Akkor több be-
ruházást is bejelentett az építési és 
közlekedési miniszter – lásd fenti 
cikkünkben –, köztük azt is, hogy 
2025 végére megújul a Halasi úti 
felüljáró. Az Építési és Közlekedési 
Minisztérium a Kecskeméti Média-
centrumot arról tájékoztatta, hogy 
az építménynél a fel- és lehajtó tám-

falas szakaszok kerülnek felújításra. 
Ennek keretében a híd új szigetelést 
és aszfaltburkolat kap, valamint új 
szegélyek épülnek mindkét oldalon.

A felújítás során a dilatációs szer-
kezetek, illetve a nagymértékben 
károsodott 15 darab tartószerkezeti 
gerenda cseréje is megvalósul. Sor 
kerül továbbá a hídkorlátok, a köz-
világítási oszlopok, a vízelvezetés, a 

gyalogoslépcsőkarok felújítására is. 
A betonszerkezetek pedig a javítás 
után, speciális védőbevonatot kap-

nak. A beruházás végeztével a felüljá-
ró alatti parkolókat ismételten lehet 
majd használni. A szaktárca tájékoz-

tatása szerint a projekt kapcsán már 
folyamatban van a kivitelező kiválasz-
tása. Molnár H. Boglárka

Kecskemét metszés
pontja lesz az új 
vasútvonalaknak

A témában nemrég Szemereyné Pa-
taki Klaudia nyilatkozott a Rádió1 
Gongban. A polgármester kiemel-
te, hogy az Alföld történetének 
egyik legnagyobb vasútfejlesztése 
során Kecskemét főszerepet kap. 
Szemereyné Pataki Klaudia a beru-
házás több kiemelt aspektusáról is 
beszélt, s hangsúlyozta a hetényi 
vonal jelentőségét is.

– Az iskolába járáshoz nagyon 
sok fiatal használja az elővárosi, he-
tényi vonalunkat. Azt kértem, hogy 
tegyék lehetővé a biciklik és elektro-
mos rollerek szállítását is, hogy még 
népszerűbb legyen ez a járat is. Te-
hát a Budapest–Lajosmizse–Kecske-
mét vonallal együtt Hetényegyháza 
közlekedése is megújul – mondta el 
Kecskemét polgármestere.

Itt tehát egy új, elővárosi vasútfej-
lesztés indul el, sűrítik a vonatokat, 
új vasúti megállókat fognak kialakí-
tani. A másik lényeges változás pe-
dig a Szeged–Budapest vonalon fog 
történni, ahol két nyomsávon fogják 
tudni közlekedtetni a vonatokat.

– Mi tényleg a metszéspontjában 
vagyunk ezeknek az új vasútvona-
laknak, így nem ártana a vasútál-
lomást is rendbe tenni. Kértem a 
miniszter úrtól, hogy ezt helyezzék 
a prioritások sorának elejére. A 
kecskemétiek most már igenis meg-
érdemlik, hogy a vasútállomásuk 
is egy jó színvonalú, élhető, olyan 
szolgálatatásokat nyújtó vasútál-
lomássá fejlődjön, amely a város 
szépen alakuló többi részével össz-
hangba kerül – tette hozzá. M. H. B.

Lázár János építési és közlekedési miniszter és 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester

Fotó: Banczik R
óbert

Szórólapterjesztőket 
keresünk, elsősorban  
a Kecskeméti Lapok 

terjesztésére.

Érdeklődni lehet:  
06-30/535-75-96
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Kiskertváros idei fejlesztései 
között – a szennyvízcsatorna 
továbbépítése és a közvilágítás 
fejlesztése mellett – szerepel 

egy szélesebb körű közösségi 
park létrehozása, melyhez ki-
alakítanak egy futópályáját is. A 
kétéves projektről Sipos László 
képviselő számolt be nemrég a 
Kecskeméti Médiacentrumnak.

A Kecskemét, Zöldike utcai játszóté-
ren vagy köznevén a hulladéklerakó 
melletti közösségi téren hamarosan 
kialakítják a város egyik leghosszabb 
futópályáját. Ez is Kiskertváros fej-
lesztéseinek részét képezi. Elsőként 
a zöldfelületekkel készültek el, most 
pedig a futópálya következik a kö-
zösségi tér beruházásaként – tudtuk 
meg Sipos László önkormányzati 
képviselőtől.

Maga a futópálya a 2025–26-os 
években valósulhat meg, s a Melinda 
parkhoz hasonlóan faapríték lesz a 
pálya futótalaja.

A szánkózódomb is nagyobb lesz a 
munkák során kiszedett föld felhasz-
nálásával. A közösségi ház felépítése 

a későbbi tervekben szerepel, idén a 
Melinda téri közösségi ház fog meg-
épülni – közölte a képviselő. Ezentúl 
a Kiskertvárosban is szükség lesz egy 
helyre a közösség összekovácsoló-

dásához, ahol a gyerekek, felnőttek 
és nyugdíjasok is együtt tudnak len-
ni, hiszen egyre nagyobb mértékben 
növekszik a lakosság itt is – mutatott 
rá Sipos László. A szennyvízcsatorna 

továbbépítése is az elsődleges tervek 
között szerepel.

– Amikor Matkópusztát bekapcsol-
ták a szennyvízhálózati rendszerbe, a 
vezetéket itt vitték el, így itt kiépíte-

ni vezetékrendszert nem szükséges, 
csak rá kell csatlakozni. Ennek már az 
első üteme megvalósult, és a 2. és 3. 
ütemet fogjuk 2025-ben és 2026-ban 
megvalósítani – mondta el Kiskertvá-
ros önkormányzati képviselője.

Nagyságrendileg ez mind a két év-
ben 200-250 millió forint ráfordítást 
igényel – ismertette Sipos László –, 
ami a Vízmű ISPA program fejlesztési 
keretéből áll majd rendelkezésre. A 
közvilágítás összes utcát érintő kiépí-
tése már egy tíz éve tartó folyamat, 
ami várhatóan legkésőbb 2026-ban 
befejeződik.

– Tizenhat utca már elkészült, plusz 
hozzá négy a tavalyi évben. Nagyon 
remélem, hogy a maradék utcák a 
2025-ös vagy a 2026-os évben száz-
százalékosan meglesznek – tette hoz-
zá a képviselő.

Kiskertváros folyamatos fejlesz-
tésével a legfőbb cél egy kulturált, 
komfortos városrész kialakítása, 
melyhez az önkormányzati képviselő 
által említett tervezések és kivitele-
zések egy újabb, kétéves projekt ré-
szét képezik.

 Varjas Gabriella

Nagy lépésekben fejlődik Kiskertváros

Mintegy kétszáz éves, veretes 
kovácsoltvas kapun keresz-

tül léphetjük át a kecskeméti 
Héphaisztosz, Gerencsér László 
kovácsmester birodalmának 
határát. Ugyan ő – az ókori 
történetmesélők állításaival 
ellentétben – tengermélyi 
barlang, avagy vulkán helyett 
az Alföld sík vidékén élesztgeti 
kohója tüzét. A kovácsoltvas 
kapu rozsdája egy csöppet sem 
mesterkélt, a kemény munka 
és az idő patinája üt át rajta. 
Régi időké… Az udvaron át a 
Gerencsér család egykori nyári 
lakába kalauzol, ahol minden 
egyes bútornak, tárgynak törté-

nete van.

Turai Laura

Háttér

Apai ágon felmenői még a mezőgaz-
daságban dolgoztak, szőlőműveléssel 
foglalkoztak. Apját, hat testvére közül 
is a család első kovácsát – meséli – 13 
évesen csábította be az üllő csengése 
a Hullám ven-
déglő melletti 
Nyilas Pista bácsi 
műhelyébe, és 
már amikor elő-
ször kalapácsot 
vett a kezébe, 
tehát meleg vas-
sal dolgozott, 
eldöntötte, hogy 
ezzel a szak-
mával akar fog-
lalkozni. Élete 
végéig, egészen 
2019-ig művelte 
a mesterséget, 
melybe fiát is, kiskorától fogva, be-
avatta. Nem volt kérdés, hogy tovább-
viszi az apai örökséget, egy nyolcéves 
kori dackorszak után az első avatott 
munkája egy kard volt.

Apa és fia
„Büszkén szoktam mesélni, de nem 
magamra vagyok ezzel büszke, hanem 
apámra.” Megható hallgatni, ahogyan 
fiúi alázattal és öntudatos büszkeség-
gel beszél róla. „Életem legjobb törté-
netei apámmal történtek” – mosolyog.

Saját fia terelgetésénél is a szülői 
mintára hagyatkozik: „Engem apám 
hagyott: csinálj, amit akarsz! Nem 
szólt bele, ha elrontottam, akkor se. 
A szabad tevékenységgel tudja az em-
ber a legtöbb gyakorlatot megszerez-
ni!” – teszi hozzá.

Apa és fia együtt vett részt 1978-
ban a Kecskeméten megrendezett 
hírneves négyesfogathajtó-világbaj-
nokságon, ahol az ifjú tanonc már 
ott állt apja és Fülöp herceg mellett.  
Azon a versenyen ugyanis a Nem-
zetközi Lovas Szövetség elnökeként 
jelen volt Fülöp, Edingburgh herce-
ge. Itt történt, hogy az egyik neves 
fogathajtó, Fülöp Sándor lovának 
berepedt a patája, így pedig nem 
indulhatott volna a versenyen. A ko-
vácsmester a magyar csapat gyógy-
kovácsaként körkápás patkót csinált, 
amit egy szöggel tett fel az állat jobb 
első lábára, miközben Fülöp Sándor 
fogta Lepke nevű lova lábát. A háttér-
ben állt fia mint ifjú tanonc és mellet-
te Fülöp herceg. 

Az atyai tanok elsajátítása mellett 
Gerencsér László a kiskunfélegyházi 

Petőfi Sándor Gépészeti Szakközépis-
kolában fémipari alapképzésben vett 
részt. Mint meséli, már 1986–87-ben 
is gondot jelentett a kovács szakma 
megismertetése. 

A mesterség

A kovácsképesítést és különböző fo-
kozatait úgy érte el, hogy munkáit 
elkezdte országos népművészeti kiál-
lításokra beadni. Ezeket zsűrizték, és 
a megfelelő zsűriszámmal különböző 
címeket nyert el. Így lett először a 
népművészet ifjú mestere, majd a 
népművészet mestere. 

1998-ban a lovas világtalálkozóval 
kapcsolatos pályázaton édesapjával 
közösen alkotott Eszterházy hintó 
első helyezett, a Cziráki hintó pedig 
különdíjas lett.

Napjainkban mintegy 80-100 ko-
vács van Magyarországon, aki viszi a 
szakmát. 

„A fiatalok érdeklődnek, de nem 
szeretnek elfáradni… Volt, aki három 
napig volt tanulóm, a harmadik napon 
megkérdezte, hogy mennyit lehet ke-
resni egy hónap alatt – mondom, fiam, 
hát annyit, amennyit dolgozol!” – idéz 
föl egy nemrégen megesett epizódot.

Addig üsd a vasat,  
amíg meleg

„Addig csinálom, amíg kész nincs” 
– szögezi le. Olyan, hogy munkaidő, 
nem létezik. Nemcsak azért, mert a 
kovácsolás számára a munkán túl hí-
vatás is, hanem a mesterség technikai 
sajátságai miatt is.

„Ha mondjuk benne vagyok egy 
kapurestaurálásban, ahol a csigavona-
lakat kell elkészíteni, azt mindig úgy 
nevezik, hogy »egy kézzel kell« megcsi-
nálni: tehát, ha belekezdek, azt végig 
kell csinálni. Volt olyan, hogy hajnali 
háromkor rátelefonáltam a fiamra, 
hogy gyere már értem, mert fagy van, 
nem tudok hazamenni motorral.” 

A titok, mint mindig, az ellentmon-
dásban rejlik: „nem szabad egyforma-
ságra törekedni, de végül mégiscsak, 
mert egy sorminta” – árulja el.

„Fiam, agyonrúg a ló,  
féltelek”
Gerencsér László elszántságát mutat-
ja, hogy miután apja szelíd aggódással 
utasította el, hogy megtanítsa a patko-
lásra – „Fiam, agyonrúg a ló, féltelek” 

–, egy másik mestertől egy év alatt ki-
tanulta az életveszélyes szakmát.

Lópatkó manapság már nem kapha-
tó, csak interneten.

„Nincs belőle, csak első, az a gond. 
Soha nem is volt. A ló két mellső és 
hátsó lábára különböző forma kell – 
mintha másik állat lenne, annyira kü-
lönböznek, emiatt az első patkóhoz 
szoktak hátsót csinálni” – fejti ki.

Ez egy nagyon gyilkos szakma: 
„Húsz év alatt hatvan évet öregszik az 
ember  –  dereka, ízületei, mindene, 
és akkor még baleset nem érte a lóval 
kapcsolatban” – mondja.

A tűz vonzásában
Az ezernyi szerszámmal felszerelt ko-
vácsműhelyben rendre megfordulnak 
látogatók: iskoláscsoportok, érdek-
lődők márciustól egészen októberig. 
Legtöbbször három órát tart a bemuta-
tó, miközben ő csak mesél és mesél...

„Érdekes a látogatók arcába nézni, 
olyan, mintha tükörbe néznék – a tűz 
az úgy bevonzza a tekintetet és né-
zik...” – idézi fel.

Mágikus és teremtő ereje van en-
nek a héphaisztoszi tűznek, amihez 
még hozzájárul a mozdulatok lendü-
letes pontossága, a szakértelem vará-
zsa, ahogy az izzó vas engedelmesen 
formálódik a koppanó kalapács üte-
mére. Mintha a pokol és a tisztítótűz 
egyszerre teremne ott a térben, ahol 
megszületik a műremek.

Tervek és távlatok

A kovácsmester szíve Kiskunfélegy-
háza felé is húz. Amellett, hogy ott 
járt iskolába, a város sokat segíti a 
kovácsszakma megismertetésére irá-
nyuló törekvéseit. Legutóbb, 2023-
ban, a Kiskun Múzeumban rendez-
tek szakmatörténeti kiállítást, ami 
néprajzi jelentőségű, nagyon gazdag 
magángyűjteményét, a kovácsszakmá-
hoz szorosan kapcsolódó eszközöket, 
szerszámokat mutatta be. 

Mára a tárgyak visszakerültek a 
kecskeméti nyári lakba. Itt szeretne 
egy állandó, látogatható szakmatör-
téneti gyűjteményt kialakítani fiával 
együtt.

 A teljes cikk a Hírös.hu hírportálon olvasható.

A kecskeméti Héphaisztosz
KIHALÓFÉLBEN LÉVŐ SZAKMÁK – GERENCSÉR LÁSZLÓ KOVÁCSMESTER

Fotók: Banczik R
óbert

Kiskertváros idei fejlesztéseiről Sipos László önkormányzati 
képviselő számolt be a Kecskeméti Médiacentrumnak
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Január 20-án a kecskeméti Köztemetőben polgári szertartás keretében örök 
nyugalomra helyezték Tóth Sándor fotóriporter földi maradványait. A temetésen 
a családtagokon, a barátokon és ismerősökön túl számos újságíró, fotóriporter 
és fotográfus is megjelent, hogy lerója kegyeletét az elhunyt előtt.

Tóth Sándor 
1935-ben szüle-
tett Tiszakécs-
kén.  Eredetileg 
v e g y é s z n e k 
készült, de a 
nagynénje fény-
képész műter-
mében ellesett 
fotográfiai is-
meretek birto-
kában a katonai 
szolgálatot kö-
vetően már a 
fényképezéssel 
kereste a kenye-
rét. 1957-től dolgozott a Petőfi Népe fotóri-
portereként, később a fotórovat vezetőjeként, 
egészen 1993-ban bekövetkezett nyugdíjazá-
sáig. A lapnál töltött három és fél évtized alatt 
megörökítette a megye és a város életének 
legfontosabb történéseit. Nagyszerű riportfo-
tói, sportfotói miatt a pillanat emberének is 
nevezték, de számomra igazán emlékezetesek 
a sorozatként megfogalmazott képei voltak. 
A szürke ló halála című, hat képből álló soro-
zatával, amire nagyon büszke volt, országos 
pályázat fődíját érdemelte ki, és neve széles 
körben ismertté vált nem csak a szakmabeli-
ek körében. Önálló fotóalbuma is megjelent a 
város életéről dr. Király László György hatha-
tós közreműködésével. A Kecskemét arcai a 
60-as évektől című albumhoz Bölcs István írt 
ajánlást. Számos kiállítást rendezett a megye 
településein, és önálló rovata volt a Kecskemét 
magazinban A fotós szemével címmel. Fényké-
pei megkerülhetetlenek a Duna–Tisza köze és 
Kecskemét város életének dokumentálásában 

a 20. század má-
sodik felében.

A nívós or-
szágos pályadíj 
mellett számos 
más elismerést 
is kapott. Fo-
tóriporteri mun-
kásságát 2010-
ben Bács-Kiskun 
Megye Művé-
szeti Díjával 
ismerték el, 
2012-ben Kecs-
kemét Város 
Önkormányzata 

díszoklevéllel tüntette ki. Munkássága beke-
rült a települési értéktárba is. Képeiből 2500 
darabot a Katona József Könyvtárnak adomá-
nyozott, amelyet az intézmény digi talizált for-
mában hozzáférhetővé tett Digitális világunk 
című oldalán.

Tóth Sándor bohém alaptermészetű, élet-
vidám társasági ember is volt amellett, hogy 
professzionális módon művelte mesterségét. 
Számos emlékezetes jelenet fűződik a nevé-
hez, és nem véletlen, hogy sok barátot szerzett 
pályája során.  Életének utolsó éveit a ballószö-
gi Aranykor Idősek Otthonában töltötte, ahol 
számos egykori kollégája és tisztelője látogat-
ta a legutolsó időkig. Elképesztő memóriájával 
még a 90. éve felé közeledve is pontosan em-
lékezett nevekre, dátumokra és eseményekre.

Tóth Sándor a 90. életévében hunyt el. Te-
metésén a családtagokon és a barátokon, is-
merősökön túl számos pályatárs, fotóriporter 
és újságíró is lerótta kegyeletét. Emlékét sze-
retettel őrzi szerkesztőségünk is. Kriskó János

Utolsó útjára kísérték 
Tóth Sándor fotóriportert

2025. január 15-től új főigaz-

gató irányítja a Bács-Kiskun 
Vármegyei Oktatókórházat. 
Az intézmény élére dr. Óváry 
Csaba PhD, MSc neurológus, 
stroke- szakember és egészség-

ügyi menedzser került, akit a 
főorvosi értekezleten dr. Takács 
Péter egészségügyért felelős 
államtitkár mutatott be a kór-
ház közösségének és a város, 
illetve a vármegye vezetésének, 
képviselőinek – írta Face-

book-oldalán az intézmény.

Dr. Óváry Csaba 1994-ben szerez-
te orvosi diplomáját a Semmelweis 
Orvostudományi Egyetemen, majd 
az Országos Pszichiátriai és Neuro-
lógiai Intézetben (OPNI) kezdte meg 
karrierjét, ahol az Agyérbetegségek 
Országos Központjának munkatársa, 
majd 2002-től adjunktusa és 2007-től 
főorvosa lett.

2001-ben Japánban a Noken Aki-
ta Research Institute for Brain and 
Blood Vessels kutatójaként dolgozott, 
mely munkájáért 2002-ben az Európai 
Stroke Társaság Genfi Kongresszusán 
fiatal kutatóként díjat nyert, és Helsin-
kiben folytathatta kutatásait egy finn-
országi ösztöndíjjal.

Az OPNI 2008-as bezárását köve-
tően az Országos Idegtudományi 
Intézet munkatársa lett, valamint a 
balassagyarmati Dr. Kenessey Albert 
Kórház és Rendelőintézet orvosigaz-
gatójaként dolgozott 2010-ig. Később 
az Országos Klinikai Idegtudományi 

Intézetben (OKITI) folytatta, ahol 
2012-ben orvosigazgatói, 2018-ban 
főigazgatói pozíciót töltött be.

Egészségügyi menedzser diplomá-
ját 2014-ben, PhD-fokozatát 2015-ben 
szerezte meg a Semmelweis Egyete-
men. A neurológia és a stroke terüle-
tén végzett kimagasló munkája révén 
2020-tól az Egészségügyi Szakmai 
Kollégiumok Neurológiai Tagozatá-
nak elnöke, 2021-től pedig a Magyar 
Stroke Társaság alelnöke. 2022–2025 
között a Budapesti Bajcsy-Zsilinszky 
Kórház és Rendelőintézet főigazgató-
jaként tevékenykedett, ahol jelentős 

fejlesztéseket valósított meg az intéz-
mény működésében.

– Igenis legyünk büszkék intéz-
ményünkre, hiszen a Bács-Kiskun 
Vármegyei Oktatókórház nemcsak 
az ország egyik legnagyobb, hanem 
egyik legjobb intézménye. Vár-
megyénk betegeinek szolgálata, a 
betegközpontú ellátás további erő-
sítése és a legmodernebb gyógyító 
technológiák meghonosítása ve-
zérel bennünket úgy, hogy közben 
kiemelt figyelmet fordítunk a dol-
gozók szakmai támogatására és a 
közösség építésére is – üdvözölte a 

kórház közösségét az intézmény új 
főigazgatója.

Az új főigazgató kinevezése nem-
csak a kórház, hanem az egész vár-
megye egészségügyi ellátásában is 
új fejezetet nyit. Dr. Óváry Csaba 
személyében egy olyan vezetőt üd-
vözölhet az intézmény, aki mély 
szakmai tudással, jelentős vezetői 
tapasztalattal és elhivatottsággal ér-
kezik, hogy hozzájáruljon a Bács-Kis-
kun Vármegyei Oktatókórház további 
sikereihez – fogalmaz az intézmény 
Facebook-oldalára posztolt kórházi 
közlemény.

Új főigazgató: A vármegyei kórház nemcsak az ország 
egyik legnagyobb, hanem egyik legjobb intézménye

TOVÁBBI KÉPEK

Egyetemünk sikere 
az Educatio kiállításon

Óriási érdeklődés övezte a Neumann 
János Egyetemet Budapesten, a 25. 
Educatio Nemzetközi Oktatási Szakki-
állításon. A láthatóan országos hír-
névnek örvendő oktatási intézmény 
számos érdekességgel készült az 
eseményre.

– A GAMF részéről elhoztuk a hidrogénautót, 
amivel Dubajban debütáltunk, és itt is nagy 
sikert arattunk vele. A KEnji Racing Team 
elektromos motorja is sok érdeklődőt vonzott. 
Ami pedig nagyon nagy durranás volt a Gazda-
ságtudományi Kar részéről, az egy popcorn-
automata, amivel nagyon-nagyon sok látogatót 
idecsalogattunk. Emellett természetesen meg-
ismerhették a diákok képzési portfóliónkat, 
és a hallgatói csapatokkal is találkozhattak – 
mondta B-Radics Kata, a Neumann János Egye-
tem vezető kommunikációs szakértője.

A Kertészeti és Vidékfejlesztési Kar egy iz-
galmas kvízzel várta a látogatókat, aki pedig 
helyesen válaszolt a kérdésekre, egy növényt 
kapott ajándékba.

Dr. habil. Fülöp Tamás, a Neumann János 

Egyetem rektora azt mondta, nagyon komoly 
az érdeklődés az egyetem és annak képzései 
iránt. Ez megerősíti őket abban, hogy jó úton 
járnak afelé, hogy az elmúlt időszak fejleszté-
sei meghozták az eredményeket.

– Egyre erősebb a vonzereje az egyetemnek 
is és a városnak is. Ez az együttműködés na-
gyon komoly értéket képvisel. Látják a hallga-
tók is, hogy egyre nagyobb vonzerővel bír az 
egyetem és a város is – hangsúlyozta dr. habil. 
Fülöp Tamás.

Dr. Nagy Zoltán, a Neumann János Egyetem 
elnök-vezérigazgatója szerint az ipari kapcso-
latok, a duális képzés, az innováció mind-mind 
húzóerőt jelent.

– Rengeteg a hallgató, rengeteg az érdeklő-
dő, látszik, hogy turnusokban érkeznek, hogy 
bizonyos szakok megszólítják őket. Látszik az, 
hogy országos híre van bizonyos szakoknak, ez 
nagyon jó érzés – mondta dr. Nagy Zoltán.

Az Educatio kiállításon az érdeklődők meg-
ismerkedtek a kecskeméti egyetem felvételi 
követelményeivel és a pontszámításokkal is. 
Dr. Nagy Zoltán pedig kiemelte, hogy egy újabb 
rekordév előtt áll az egyetem.

Fotó: Banczik R
óbert
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5. sz. főút csütörtök
Áfonya utca szerda
Ág utca kedd
Akácfa utca hétfő
Akácvirág utca szerda
Alkony utca szerda
Almavirág utca csütörtök
Alsócsalános  tanya  csütörtök
Alsószéktó tanya szerda
Apály utca szerda
Arany János utca kedd
Aranyforint utca hétfő
Arató utca csütörtök
Arborétum lakópark hétfő
Árnyas utca hétfő
Árvalányhaj utca szerda
Attila utca hétfő
Babér utca szerda
Bagoly utca szerda
Bajcsy-Zsilinszky Endre körút kedd
Bakócz Tamás utca hétfő
Bálint Sándor utca hétfő
Ballószög tanya csütörtök
Bambusz utca szerda
Bánk bán utca kedd
Barka utca kedd
Bazsarózsa utca szerda
Begónia  utca szerda
Belsőnyír tanya (6000) csütörtök
Benedek Elek utca hétfő
Berek utca szerda
Beretvás köz csütörtök
Berkenye utca csütörtök
Bernát János utca kedd
Bíbor utca szerda
Bimbó utca szerda
Birs utca csütörtök
Bogár utca csütörtök
Bokor utca szerda
Bokréta utca szerda
Boldog utca kedd
Borbás tanyák hétfő
Borbolya utca kedd
Boróka utca csütörtök
Botond utca hétfő
Búzavirág utca szerda
Cédulaház utca hétfő
Ceglédi út kedd
Ciklámen utca szerda
Cinege utca csütörtök
Citromfű utca szerda
Czollner tér kedd
Csabagyöngye utca szerda
Csabay Géza Krt. hétfő
Csáktornyai  utca szerda
Csalánosi utca csütörtök
Csáth Géza utca hétfő
Csend utca szerda
Csenkesz utca kedd
Cserép utca hétfő
Cserszegi utca kedd
Csillagvirág utca csütörtök
Csipke utca szerda
Csipkebogyó utca szerda
Csóka utca kedd
Dália utca kedd
Darázs utca csütörtök
Daru utca szerda
Dobokay utca kedd
Dohány utca szerda

Domb lakópark hétfő
Dongó utca csütörtök
Dózsa György utca hétfő
Dömötör utca kedd
Drégely utca szerda
Dsida Jenő utca hétfő
Duna utca szerda
Egyetértés utca szerda
Énekes utca szerda
Eper utca szerda
Epreskert utca szerda
Erdő utca szerda
Erkel utca kedd
Erzsébet körút kedd
Erzsébet utca kedd
Ezerfürtű utca kedd
Ezerjó utca kedd
Ezüstdénár utca hétfő
Ezüstfenyő utca kedd
Fagyal utca kedd
Fagyöngy utca szerda
Fátyolka utca szerda
Favorit utca kedd
Furmint utca kedd
Fülemüle utca szerda
Fürdő utca hétfő
Fürj utca csütörtök
Füst Milán utca hétfő
Fűzfás köz kedd
Gábor Dénes utca  csütörtök
Gát utca szerda
Gáz utca szerda
Gerbera utca szerda
Gerlice utca szerda
Gomba utca kedd
Görgey Artúr utca hétfő
Gyémánt utca szerda
Gyökér utca kedd
Hajagos utca kedd
Hajnalpír utca kedd
Hajó utca szerda
Hajtás utca szerda
Halom utca csütörtök
Hamvas utca kedd
Hanusz István utca hétfő
Harang utca csütörtök
Harangvirág utca csütörtök
Harkály utca csütörtök
Harmónia utca csütörtök
Hárs lakókert hétfő
Hársfa utca csütörtök
Hárslevelű utca kedd
Határ út csütörtök
Hattyú utca szerda
Hernád utca szerda
Hétvezér utca hétfő
Híd utca szerda
Hínár utca szerda
Hock János utca kedd
Holdfény utca kedd
Holló utca hétfő
Homok utca szerda
Homoktövis utca szerda
Hortenzia utca kedd
Hosszúnyelű utca kedd
Illatos utca szerda
Írisz utca  csütörtök 
Irsai Olivér utca kedd
Ispán utca kedd
Izsáki út szerda

Jász utca hétfő
Jegenyefa utca kedd
Jégmadár utca szerda
Jégvirág utca hétfő
Juhar utca hétfő
Juhfark utca kedd
Kadafalva  tanya csütörtök
Kadarka utca csütörtök
Kakukkfű utca szerda
Kalocsa utca kedd
Kanyar utca kedd
Kapás utca kedd
Karát utca kedd
Károli Gáspár utca hétfő
Katica utca csütörtök
Katona József utca kedd
Katona Zsigmond utca kedd
Katonatelep tanya kedd
Kecskeméti út csütörtök
Kéknyelű utca kedd
Kelemen László utca szerda
Kereszt utca szerda
Kiserdő utca hétfő
Kisfái tanyák hétfő
Kistemplom utca kedd
Kócsag utca szerda
Kocsis Pál utca kedd
Kolostor  utca kedd
Kórház utca szerda
Korona utca kedd
Kós Károly utca hétfő
Kossuth tér kedd
Kökörcsin utca kedd
Könyves Kálmán utca szerda
Kőrösihegy tanya kedd
Körtefa utca csütörtök
Kövérszőlő utca kedd
Kullai köz szerda
Kunleány utca kedd
Kupa utca hétfő
Kürt utca szerda
Labdarózsa utca szerda
Lajta utca hétfő
László Károly utca kedd
Lechner Ödön utca kedd
Lepke utca csütörtök
Levél utca kedd
Ligetszépe utca szerda
Lilaakác utca kedd
Lombos utca kedd
Lugas sor kedd
Luther köz kedd
Madár utca szerda
Magnólia utca kedd
Magvető utca csütörtök
Mályva utca kedd
Martos Flóra utca hétfő
Meggy utca szerda
Meggyfa utca csütörtök
Méntelek tanya csütörtök
Ménteleki út csütörtök
Mészöly Gyula utca kedd
Mimóza utca szerda
Mogyoró utca csütörtök
Moha utca szerda
Mókus utca csütörtök
Muskotály utca szerda
Műkerti sétány szerda
Nádas utca szerda
Nagykőrösi utca kedd

Napfény utca kedd
Napraforgó utca szerda
Napvirág utca csütörtök
Nárcisz utca csütörtök
Naspolya utca kedd
Nebáncsvirág utca szerda
Nektár utca szerda
Nyírfa utca csütörtök
Nyírő József köz hétfő
Nyugati körút szerda
Olimpia utca hétfő 
Oltvány utca kedd
Oportó utca kedd
Orchidea utca kedd
Ótemető utca kedd
Öböl utca szerda
Örkény István utca hétfő
Ősz utca szerda
Őszapó utca csütörtök
Őszibarack utca csütörtök
Páfrány utca szerda
Páva utca hétfő
Pécsvárad utca csütörtök
Pelikán utca szerda
Petúnia utca szerda
Pilinszky János utca hétfő
Pillangó utca szerda
Pipacs utca szerda
Pitypang utca csütörtök
Platán utca kedd
Platter János utca kedd
Poprád utca hétfő
Rába utca szerda
Rezeda utca kedd
Rezgő utca  csütörtök
Rigó utca kedd
Rozmaring utca kedd
Rózsa utca szerda
Rózsabarack utca szerda
Rózsaliget utca szerda
Rügy utca kedd
Sáfrány utca szerda
Sajó utca szerda
Sárfehér utca kedd
Sárgarózsa utca szerda
Sarkantyú utca kedd
Sarolta utca kedd
Sás utca szerda
Selyem utca szerda
Serfőző utca hétfő
Sirály utca csütörtök
Sóhordó út szerda
Som utca kedd
Sóvirág utca szerda
Sörház utca hétfő
Sövény utca kedd
Sugár utca kedd
Sulyok utca kedd
Szabadság tér kedd
Szajkó utca csütörtök
Szalag utca hétfő
Szamóca utca csütörtök
Szárcsa utca szerda
Szarka utca csütörtök
Szarkaláb utca szerda
Széchenyi tér kedd
Szeder utca szerda
Széktó utca szerda
Szellő utca szerda
Szélmalom utca hétfő

Szent Gellért utca hétfő
Szent Miklós utca hétfő
Szent-Györgyi Albert utca hétfő
Szirom utca szerda
Szitakötő utca csütörtök
Szívós utca kedd
Szolnokihegy tanya kedd
Szöcske utca csütörtök
Szőlő utca szerda
Szőlőskert utca kedd
Szőlőszem utca kedd
Szüret utca szerda
Szürkebarát utca kedd
Talfája tanya (Vacsi köz)  kedd
Talfája tanya (Tsz falu)  csütörtök
Tatár sor hétfő
Tátika utca szerda
Tavaszmező utca szerda
Tavirózsa utca szerda
Technik-Park csütörtök
Technikpark Heliport utca csütörtök
Téglagyár utca hétfő
Tél utca hétfő
Tiszavirág utca szerda
Toldi utca hétfő
Tópart utca szerda
Torony utca szerda
Török utca kedd
Törvénykönyv utca kedd
Tövis utca csütörtök
Turán utca kedd
Túzok utca szerda
Tücsök utca csütörtök
Tündérrózsa utca szerda
Tüske utca szerda
Úrrét tanya kedd
Uszály utca szerda
Vadalma utca kedd
Vadgesztenye utca csütörtök
Vadkörte utca csütörtök
Vadszőlő utca kedd
Vadvíz utca szerda
Vándor utca csütörtök
Vármegye utca kedd
Városföld utca péntek
Venyige utca szerda
Veres Péter utca kedd
Veronika utca szerda
Vikár Béla utca hétfő
Világos utca szerda
Viola utca kedd
Virágos utca szerda
Virágoskert utca szerda
Virágvölgy utca szerda
Víziorgona utca szerda
Vízmű utca szerda
Vízöntő utca szerda
Vörösbegy utca csütörtök
Zápor utca szerda
Zöldike utca szerda
Zrínyi utca kedd
Zsálya utca kedd
Zsigmond Ferenc utca kedd
Zsilip utca szerda

TÁJÉKOZTATÓ A KECSKEMÉTI HULLADÉKSZÁLLÍTÁS 
rendjében 2025. január 1-jétől történt változásokról 

A Duna–Tisza közi Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. január elsejétől kezdődő-

en Kecskemét egyes utcáiban megváltozott rend szerint szállítja el a kommunális 
hulladékot. Az alábbi tájékoztatásban ennek részleteit adjuk közre, illetve felsorol-
juk azokat az utcákat, közterületeket, amelyekben az eddigiekhez képest a hét egy 
másik napjára esik a hulladékszállítás. A listában nem szereplő közterületeken nem 
lesz változás, marad az eddig megszokott rend.   

A TUDNIVALÓK CSOPORTOSÍTÁSA  
AZ INGATLANOK JELLEGE SZERINT:

I. Családi házak esetében
Tájékoztatjuk a lakossági, családi házas ingat-
lanhasználókat, hogy az alábbi táblázatban 
szereplő utcákban megváltozott a kommunális 
hulladékgyűjtés napja. Kérjük, a kommunális 
hulladékot 2025. január 1-jétől az alábbi táb-
lázatban szereplő gyűjtési napon helyezzék ki 
begyűjtés céljából.

Kérjük, hogy a hulladékgyűjtő edényeket reg-
gel 6 óráig szíveskedjenek kihelyezni a közte-

rületre a gyalogos és gépjármű forgalmat nem 
akadályozó módon!

II. Társasházi ingatlanhasználók
a.) Tájékoztatjuk azon társasházi ingatlan-

használókat, ahol a 2024. évben a társasházban 
heti egyszeri hulladékgyűjtés történt és a Társas-
ház utcaelnevezése nem szerepel az alábbi táblá-
zatban, ott a korábban megszokott, változatlan 
gyűjtési napon történik a hulladékszállítás.

b.) Tájékoztatjuk azon társasházi ingatlan-
használókat, ahol a 2024. évben a Társasház-
ban heti egyszeri kommunális hulladékgyűjtés 

történt és a Társasház utcaelnevezése szerepel 
az alábbi utcalistában, akkor az utca nevénél 
megjelölt, megváltozott hulladékgyűjtési na-
pon helyezzék ki a kommunális hulladékot a 
begyűjtés érdekében. Továbbá ahol zárható tá-
rolókban vannak elhelyezve a gyűjtőedények, 
abban az esetben az edények heti ürítését a táb-
lázatban szereplő, megváltozott gyűjtési napon 
végzik munkatársaink.

c.) Tájékoztatjuk azon társasházi ingatlan-
használókat, ahol a 2024. évben heti kétszeri 
hulladékgyűjtés történt, ott nem változnak a 
hulladékgyűjtés korábban megszokott gyűjtési 
napjai. A kommunális hulladékgyűjtés a meg-
szokott gyűjtési napokon történik, változatlan 
formában.

III. Gazdálkodó szervezetek, Intézmények
a.) Tájékoztatjuk azon gazdálkodó szerveze-

tek, intézményeket, ahol a 2024. évben heti egy-

szeri hulladékgyűjtés történt és a felhasználási 
hely utcaelnevezése nem szerepel az alábbi táb-
lázatban, ott a korábban megszokott, változat-
lan gyűjtési napon történik a hulladékszállítás.

b) Tájékoztatjuk azon gazdálkodó szervezete-
ket, intézményeket, ahol a felhasználási helyen 
a 2024. évben heti egyszeri hulladékgyűjtés tör-
tént és a felhasználási hely utcanévelnevezése 
szerepel az alábbi utcalistában, akkor a feltün-
tetett, megváltozott gyűjtési napon helyezzék 
ki közterületre vagy bocsássák rendelkezésre a 
kommunális hulladékgyűjtő edényzeteket.

c) Tájékoztatjuk azon gazdálkodó szerveze-
teket, intézményeket, ahol a felhasználási he-
lyen a 2024. évben heti többszöri kommunális 
hulladékgyűjtés történt, ott nem változnak a 
hulladékgyűjtés korábban megszokott gyűjtési 
napjai. A kommunális hulladékgyűjtés a meg-
szokott gyűjtési napokon történik, változatlan 
formában.

Az utcák alfabetikus sorrendben, ahol ettől az évtől megváltozott a kommunális hulladékszállítás, illetve az új heti szállítási nap
(A listában nem szereplő utcákban az eddigi megszokott rend szerint működik tovább a hulladékszállítás.)
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SZÁLLÍTÁSI NAPTÁR 2025
HÁZHOZ MENŐ CSOMAGOLÁSI ÉS ZÖLDHULLADÉK

Nap Városrész
Hónap

Január Február Március Április Május Június

Hétfő

Katonatelep, Hetényegyháza, Hetény-Külső/Belsőnyír, Úrihegy, Petőfiváros, Szeleifalu, 
Alsószéktó, Ballószög tanya, Méntelek, Talfája, Máriahegy

3; 17 3; 17; 31 14; 28 12; 26 9; 23

Katonatelep, Hetényegyháza, Hetény-Külső/Belsőnyír, Úrihegy, Petőfiváros, Szeleifalu, 
Ballószög tanya, Alsószéktó

13; 27 10; 24 10; 24 7; 21 5; 19 2; 16; 30

Kedd

Máriaváros, Széchenyiváros, Villanegyed, Belváros 7; 21 4; 18 4; 18 1; 15; 29 13; 27 10; 24

Széchenyiváros, Villanegyed, Belváros, Máriaváros, Méntelek, Talfája, Máriahegy 14; 28 11; 25 11; 25 8; 22 6; 20 3; 17

Társasházi szelektív: Széchenyiváros, Hunyadiváros, Műkertváros 7; 21 4; 18 4; 18 1; 15; 29 13; 27 10; 24

Szerda

Árpádváros, Kossuthváros, Erzsébetváros, Rákócziváros, 5; 19 5; 19 2; 16; 30 14; 28 11; 25

Árpádváros, Kossuthváros, Erzsébetváros, Rákócziváros 15; 29 12; 26 12; 26 9; 23 7; 21 4; 18

Társasházi szelektív: Belváros 8; 22 5; 19 5; 19 2; 16; 30 14; 28 11; 25

Csütörtök

Kadafalva, Szarkás, Műkertváros, Rendőrfalu, Matkó, Halasi úti hobbik, Kósafalu, Kisfái, 
Borbás, Reptéri lakótelep 6; 20 6; 20 3; 17 1; 15; 29 12; 26

Kadafalva, Szarkás, Műkertváros, Kósafalu, Kisfái, Reptéri lakótelep, Borbás, Rendőrfalu, 
Matkó, Halasi úti hobbik 16; 30 13; 27 13; 27 10; 24 8; 22 5; 19

Péntek

Vacsihegy, Hunyadiváros, Bethlenváros 7; 21 7; 21 4; 18 2; 16; 30 13; 27

Vacsihegy, Hunyadiváros, Bethlenváros 17; 31 14; 28 14; 28 11; 25 9; 23 6; 20

Zöldhulladékgyűjtés Szelektív hulladékgyűjtés

Szolgáltató elérhetősége: 

ügyfélkapcsolati pontjainkról bővebb információt 

KOMMUNÁLIS HULLADÉK GYŰJTÉSI NAP: hétfő, kedd, szerda, csütörtök, péntek
Kérjük, a hulladékokat a szállítás napján reggel 6 óráig az ingatlanok elé szíveskedjenek kihelyezni úgy, hogy az se a gyalog
se a jármű forgalmat ne akadályozza.

1. Házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés:
Kihelyezhető hulladékok: lásd a lenti ábrák szerint

2. Zöldhulladék gyűjtés:
Zöldhulladék gyűjtésbe tartozó anyagok: Az ingatlanoknál keletkező falevél, fűnyesedék, gyom zsákolva, a szolgáltató által 
gyűjtési alkalmanként biztosított 2 db cserezsákban, valamint átlátszó zsákokban, gallyak, ágak kötegelve 
hosszúságig, . 5 cm átmérőig helyezhetőek ki.

3. Lomtalanítás
A lomtalanítási igényét a 06 1 776 77 77 telefonszámon, vagy az kecskemetugyfelszolgalat@dtkh.hu mail címen jelezheti 
ügyfélszolgálatunk felé.

4. Hulladékudvarok
A hulladékudvarainkban ingyenesen elhelyezhető hulladékok típusáról, mennyiségéről, és a hulladékudvarok nyitva tartásáról a 

honlapunkon érhető el az információ.

Házhoz menő  
szelektív hulladékgyűjtés 
Kihelyezhető hulladékok: lásd a lenti ábrák szerint.

Zöldhulladékgyűjtés 
Zöldhulladékgyűjtésbe tartozó anyagok: az ingatlanoknál 
keletkező falevél, fűnyesedék, gyom zsákolva, a szolgáltató 
által – gyűjtési alkalmanként – biztosított 2 db cserezsákban, 
valamint átlátszó zsákokban, gallyak, ágak kötegelve max. 1 m 
hosszúságig, max. 5 cm átmérőig helyezhetőek ki.

Lomtalanítás
A lomtalanítási igényét a 06-1/776-7777-es telefonszámon vagy 
a kecskemetugyfelszolgalat@dtkh.hu e-mail-címen jelezheti 
ügyfélszolgálatunk felé.

Hulladékudvarok
A hulladékudvarainkban ingyenesen elhelyezhető hulladékok 
típusáról, mennyiségéről és a hulladékudvarok nyitva tartásáról 
a www.dtkh.hu honlapunkon érhető el az információ.

KOMMUNÁLIS HULLADÉK GYŰJTÉSI NAPJAI 
Hétfő, kedd, szerda, csütörtök, péntek.
Kérjük, a hulladékokat a szállítás napján reggel 6 óráig az 
ingatlanok elé szíveskedjenek kihelyezni úgy, hogy az se a 
gyalogos, se a járműforgalmat ne akadályozza.

Szolgáltató elérhetősége: 
6000 Kecskemét, Csányi körút 14.; telefon: 06-1/776-7777; 

ügyfélkapcsolati pontjainkról bővebb információt  
a www.dtkh.hu weboldalon talál.

A kommunális hulladékszállítási rendben történt változásokról, részletes járattervről weboldalunkon – www.dtkh.hu – tájékozódhat.
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Nyolcan vehették át a Magyar 
Filmakadémia Aranyérmeit, 
amelyet a filmszakmai egye-

sület első alkalommal január 
22-én, a magyar kultúra napján 
adott át Budapesten, az Uránia 
Nemzeti Filmszínházban. A 
díjazottak között van Mikulás 
Ferenc, a Kecskemétfilm Kft. 
alapító igazgatója.

Az Aranyérmeket a Magyar Filmakadé-
mia közösségének azon tagjai kapják, 
akik kiemelkedő tevékenységükkel 
vagy akár életművükkel szolgálták a 
magyar mozgóképkultúrát.

A közlemény szerint az egyesület 
elnöksége nyolc szakembernek ítélte 
oda a díjat. Elismerést kap Bíró Tibor, 
a CineFest Miskolc Nemzetközi Film-
fesztivál igazgatója; Demeter István, 
az Alexander Trauner Nemzetközi Fil-
mfesztivál igazgatója; Márta István Er-
kel Ferenc-díjas zeneszerző; Mikulás 
Ferenc Balázs Béla-díjas producer, a 
Kecskemétfilm ügyvezetője, a Kecske-
méti Animációs Fesztivál igazgatója; 
Novák János Jászai Mari-díjas zene-
szerző, rendező; Taba Miklós, a Nem-
zeti Filmiroda igazgatója; Siflis Zoltán 
Balázs Béla-díjas vajdasági filmrende-
ző és Zsigmond Dezső Balázs Béla-dí-
jas filmrendező, a Magyar Művészeti 
Akadémia Film és Fotóművészeti Ta-
gozatának elnöke.

Első alkalommal Kollarik Tamás, 
Gerebics Sándor, Novák Emil és Sk-
rabski Fruzsina, a Filmakadémia el-
nökségének tagjai szavazták meg a 
Filmakadémia Aranyérmeinek ho-
noráltjait, a jövőben, a szabályozott 
eljárásrend szerint, a szekciók ter-
jeszthetnek fel tagjaik közül jelöltet 
az elismerésre.

A Magyar Filmakadémiát a magyar 
filmművészet és filmipar hosszú távú 
fejlődésének ösztönzése, a filmszak-
mai ágazat és a filmszakmában műkö-
dő alkotók érdekérvényesítése, az al-
kotók munkakörülményeinek javítása, 

társadalmi és művészi megbecsülésük 
elősegítése céljából hívták életre.

A díjjal kapcsolatban megkerestük 
Mikulás Ferencet, aki a következőket 
mondta: „Nem tudtam a díjról, meg-
lepetés volt számomra, melyet öröm-
mel fogadtam. Ennek a díjnak kapcsán 
el kell mondanom, hogy ez nemcsak 

nekem szól, hanem a stúdiónak is, a 
munkatársaimmal együtt értük el kö-
zösen. Szerencsém van, hogy nem-
csak tehetséges, hanem szeretetre 
méltó kollégáim is vannak. 

Most a legfontosabb feladatunk ké-
szülni a jubileumi Kecskeméti Animá-
ciós Film Fesztiválra, hiszen idén lesz 

a fesztivál 40 éves, és ez elég nagy 
munkát jelent mindannyiunk számára. 
Folyamatban van a Magyar népmesék 
folytatása, 13 új epizóddal, és vannak 
készülő szerzői rövidfilmek is, például 
Szoboszlai Eszter legújabb alkotása, 
valamint a sorozatok közül befejez-
tük a Cigánymeséket és folytatjuk az 

Árpádházi szentek sorozatunkat, ami 
elég nehéz és nagy munka” – fogal-
mazott megkeresésünkre a Kecske-
métfilm igazgatója.

A hatnaposra bővült, 40 éves Kecske-
méti Animációs Film Fesztivált, melyre 
már elindult a nevezés, 2025. május 
27-e és június 1-je között rendezik meg.

A Magyar Filmakadémia Aranyérmét 
adományozták Mikulás Ferencnek

Új fejezetet írt a magyar opera-

történetbe a Kecskeméti Katona 
József Nemzeti Színház, ugyanis 
ősbemutatót állított színpad-

ra Kovács Lehel Előjáték Lear 
királyhoz címmel, amely Molnár 
Ferenc egyfelvonásos helyzet-
vígjátéka nyomán készült, a 
zenét pedig Iván Sára, a színház 
fiatal zeneszerzője komponálta. 
A pénteki premiert szűnni nem 
akaró tapsvihar zárta.

Bánáti Kálmán, a híres színész halálra 
váltan ront be a Nemzeti Színházba, 
ahol egy óra múlva kezdődik a Lear 
király előadás. Revolverrel üldözi egy 
féltékeny férj és annak barátja, nyo-
mukban az in flagranti kapott feleség. 
Az egész színház a csapodár Bánáti 
segítségére siet, fodrász, ügyelő, asz-
szisztens, kellékes, díszítő, portás; 
az előadás szereplői: Burgund herce-
ge, Cordelia és a Bolond, valamint a 
karmester és a komplett zenekar. A 
Takarítónő kárörömmel szemléli a 
színészvircsaftot. Vajon sikerül-e újra 
elaltatni a felébresztett oroszlánt és 
megmenteni az előadást?

Az Előjáték Lear királyhoz remekül 
kibontakoztatja Molnár Ferenc humo-
rát és a színházi világ iránti szerete-
tét. Az, ahogyan bemutatja a kulisszák 

mögötti életet és az emberi gyarlósá-
gokat és sebezhetőségeket, egyszerre 
szórakoztató és elgondolkodtató, a 
karakterek és a történet pedig időt-
lenek, így a mű remek alapot szolgál-
tatott Perczel Enikőnek, aki librettóvá 
formálta.

Az opera komponálására a vezető-
ség kérte fel a társulat karmester-kor-
repetitorát, Iván Sárát, aki zeneszer-
zőként is elismert, fiatal kora ellenére 
már számos nemzetközi díjat tudhat 
a neve mellett. Sáráé volt a választás, 

hogy melyik Molnár Ferenc egyfelvo-
násost dolgozza fel, és mivel a lelkes 
kecskeméti közönség minden lehe-
tőséget örömmel fogad, amikor be-
tekinthet a színházi kulisszák mögé, 
ezzel a darabbal ezt az igényt töké-
letesen ki tudják elégíteni. Iván Sára 
igyekezett a szereplők személyiségei-
re szabva írni a zenét, így a karakterek 
jellemzőitől függően viselnek kortárs 
vagy klasszikusabb zenei jegyeket.

Az előadás a klasszikus opera és a 
modern vígjáték elemeit ötvözi Ko-

vács Lehel rendezésének köszönhető-
en, ezzel igyekeznek minden korosz-
tály számára vonzóvá tenni az opera 
műfaját.

A produkció egyik különlegessége, 
hogy a teátrum teljes zenei tagoza-
tát a színpadon láthatják a nézők: az 
énekkar tagjai tanúbizonyságot tettek 
arról, hogy az opera műfajában is ott-
honosan mozognak, illetve rendhagyó 
módon a zenekar szerves része lett a 
színpadképnek. Hozzájuk országosan 
ismert operaénekesek csatlakoztak 
vendégművészként. A főszereplőt, a 
nagy csábító hírében álló Bánáti Kál-
mán színészt Bognár Szabolcs alakítja, 
az érte rajongó Helént Laczák Boglár-
ka, míg a megcsalt férjet Tötös Ro-
land és Serbán Attila. A Takarítónő az 
eredeti művel szemben ezúttal hang-
súlyos szerep, amelyre a kecskeméti 
származású Csereklyei Andreát kér-
ték fel. A további szerepekben Kristóf 
István, Schupp Gabriella, Simon Kata, 
Kelemen Örs, Monos M. Franciska, 
Mátyási Áron, Cselóczki Tamás, Mi-
ke-Nagy Kitti, Balázs Zsófia, Puskás 
Gyula és Turjányi Mátyás látható.

A látványos díszletet Molnár Anna 
tervezte, a jelmezek Pirityi Emese ne-
véhez fűződnek, míg a játékmester 
Szegvári Júlia. A zenei vezető Károly 
Kati volt, a karmesteri pálcán Drucker 
Péter és Iván Sára osztoznak, a zenei 
munkatársak Madarász Éva Andrea és 
Kerényi Mariann.

Az Előjáték Lear királyhoz janu-
ár 17-től látható a Kelemen László 
Kamaraszínházban.

Forrás:  

Kecskeméti Katona József Nemzeti Színház

Ősbemutatóval nyitotta az évet 
a Kecskeméti Nemzeti Színház

Fotó: Banczik R
óbert

Fotók: Benkő Em
ese
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Madách Imrére emlékeztek 
születésének 202. évfordu-

lója alkalmából január 17-én 
Balassagyarmaton. A hagyomá-

nyos vármegyei rendezvényen 
Bán János írónak, Kecskemét 
alpolgármesterének és Shah 
Timor fotográfus, operatőr, 
rendezőnek adták át az idei 
Madách-díjakat.

A Nógrád vármegyei Madách-ünnep-
ség koszorúzással kezdődött a Civi-
tas Fortissima téri Madách-szobornál, 
majd a Madách Imre Városi Könyvtár 
galériáján Gonda Zoltán képzőmű-
vész, festő, grafikus munkáiból nyílt 
kiállítás. Az ünnepségen adták át az 
ez évi Madách-díjakat Bán Jánosnak és 
Shah Timornak. A díjazottakat Pozs-
gai Zsolt író, rendező és Csongrády 
Béla közíró méltatta.

Bán János műveivel 2000-től talál-
kozhattak a hazai sci-fi és fantasy műfaj 
rajongói, ekkor jelent meg a magyar tá-
jakon játszódó, az itt élő népek monda-
világából merítkező Kárpáthia-sorozat 
első négy kötete. Regényei, novellái öt 
alkalommal nyerték el a legjobb hazai 
tudományos-fantasztikus művek elis-
merésére alapított Zsoldos Péter-díjat. 
2008-ban indította útjára nagyszabású 
történelmi regénysorozatát, amely a 
Hunyadi-család három nemzedékének 
históriáját dolgozza fel. Az ebből kana-
dai–magyar producergárda közremű-
ködésével készült nagyszabású filmso-
rozatot 2025 tavaszán mutatják be.

Kitüntetése apropóján hétfőn este 
a Kecskeméti Televízió stúdióvendége 
volt Bán János a Kiemelő magazinban. 
Váradi Kata műsorvezető elsősorban 
írói pályájának alakulásáról, valamint 
a Hunyadi-filmsorozatról kérdezte 
Bán Jánost.

Mint elmondta, írói pályájának 
kezdetén maga és szűkebb környe-
zetének szórakoztatására születtek 
meg sci-fi és fantasy művei. Komo-
lyabbá akkor váltak írói ambíciói, 

amikor történelmi témákkal kezdett 
foglalkozni. 

– A 2000-es évek legelején fogal-
mazódott meg bennem az igény és a 
szándék, hogy nagyon jó lenne egy 
olyan történelmi regénysorozatot 
írni, amit hiányoltam a piacról. Akkor 
vágtam bele a kutatómunkába és az 
anyaggyűjtésbe a Hunyadi-családdal 
kapcsolatban. Azt hittem, egy év 
elég lesz ahhoz, hogy beleássam ma-
gam ebbe a korba, aztán tíz év után 
jöttem rá, hogy ezt a végtelenségig 
folytathatnám, el kell kezdenem 

írni – idézte fel a Hunyadi-sorozat 
megszületésének körülményeit Bán 
János. Mint elmondta, azóta nincs 
megállás.  A sorozatnak pedig olyan 
olvasó/rajongó tábora alakult ki, akik 
ki vannak éhezve az újabb kötetekre. 
– Ez egyrészt nyomasztó, másrészt 
pedig egy írónak ennél nagyobb bol-
dogság nem is kell – fogalmazott a 
szerző.

Bán János beszélt arról is, milyen 
óriási vállalás volt részéről Hunyadi 
János és Hunyadi Mátyás életének iro-
dalmi feldolgozása. De történelmünk 

kiváló alapanyagot szolgáltat ehhez, 
ezeket az izgalmas életműveket öröm 
regényes formába önteni. A folytatás-
ról pedig annyit árult el: még több van 
hátra, mint amennyi megszületett a 
sorozatból.

Bán János természetesen mesélt 
a regényeiből készült tízrészes film-
sorozatról is, amit tavaly nagy siker-
rel mutattak be Cannes-ban. Mint 
elmondta, nemcsak a magyar közön-
ség számára fontos nemzeti történel-
münk, de a jó történetek a világ min-
den részén megállják a helyüket. Ez 
volt a fő szándék a film készítésekor. 

Bán János a Libri Talent tehetség-
gondozó programjáról is beszélt, és 
bemutatta azt is, mennyit változott 
egy író munkája, mennyiben változa-
tosabb, sokrétűbb ma ez a hivatás. Ma 
már az íráson kívül meg kell teremteni 
az imidzsét egy szerzőnek, meg kell 
találnia a helyét a kiadói és üzleti vi-
lágban. Ez a program ebben is segít-
séget nyújt a feltörekvő tehetségek 
számára. 

Madách-díjat vehetett át Bán János, 
Kecskemét alpolgármestere

Az élet egy kabaré – Prácser 
Edit „musicalkiállítása”

Prácser Edit keramikusművész kiállítása nyílt meg a napokban a 
Kecskeméti Városháza Galériában. Az élet egy kabaré című tárlat 
különlegessége, hogy musicalfigurákat elevenített meg az alkotó 
szoborformákban.

Prácser Edit keramikusművészt épü-
letszobrászként és épületkeramikus-
ként ismertek meg oly sokan, hiszen 
számos karakteres kecskeméti épület 
köthető a nevéhez. A január 18-án 
nyílt tárlatának azonban teljesen más 
a témája, a kiállítás ugyanis az ikoni-
kus musicalek különböző karaktereit 
mutatja be előttünk.

– Nagyon szeretem a musicalt, ez a 
dolog pedig pár éve indult meg ben-
nem. Minden a Don Quijote figurával 
kezdődött. Vannak kedvenceim, például 
a My Fair Lady, a Kabaré vagy a Hegedűs 
a háztetőn. Így az évek során amikor 
nem foglalkoztam mással, akkor ehhez 
a témához nyúltam vissza, így született 
meg az egész – árulta el a művész.

A tárlatot Danyi Judit színművész 
nyitotta meg, a rendezvény fő attrak-
ciója pedig Hajdú Melinda színművész 

előadása volt, aki az alkotó kedvenc 
musicaljeiből idézve énekelte el az 
ikonikus dalokat.

A tárlaton nem csak a kerámia jele-
nik meg, Prácser Edit szabadon dolgo-
zott különböző anyagfajtákkal is, mint 
a textil vagy a tollak. Az alkotó ezekkel 
a különböző anyagokkal a karaktereit 
erősíti – vagy éppen megbillenti –, így 
a textil, fém vagy éppen a fa integrálása 
a kerámiához sajátos erővel ruházza fel 
a figurákat. A Városháza gyönyörű kiál-
lítóterében az alkotások mellett egyfaj-
ta interakcióként az inspiráló musical-
ek plakátjai is fel vannak függesztve, a 
kerámiák pedig a sajátosságaikhoz hű 
elrendezést, „hátteret” kaptak.

A kiállítás február 28-ig tekinthető 
meg a Kecskeméti Városháza Galériá-
jában, keddtől szombatig 10 és 18 óra 
között. Tóth Enikő

A Katona József Könyvtár magyar kultúra napi programsoroza-

tának nyitórendezvényét január 17-én tartották meg. A Gyöke-

rek és szárnyak címmel szervezett esten Csík János Kossuth-dí-
jas népzenész beszélt az életét meghatározó eseményekről. 

A program első perceiben Csík János 
az est címadására adott magyaráza-
tot. „A címnek a gyökerek és a szárnyak 
szavakat választottam, amelyek Johann 
Wolfgang von Goethe gondolataiból 
származnak. A gyerekeknek nincs több 
mit adhatnánk, mint amit ez a két szó 
takar.” A Kossuth-díjas népzenész 
ezután élete különböző állomásairól 
mesélt: első zenekarával, a Garabó-
val való fellépéseiről, a Békés Bandá-
ról, a Csík Zenekar alakulásáról és az 
együttessel megélt közös sikerekről 
– külföldi útjaikról, itthoni elismeré-
seikről, a Magyar Örökség díjról és a 
Kossuth-díjról –, a táncházi mozga-
lom örömeiről, súlyos autóbaleseté-

ről, a csodával határos felépüléséről, 
a Mezzóról stb. Végtelen szeretettel 
emlékezett meg mindazokról, akik 
akár a zenélésben, akár az élete 
más területein mellette álltak, akik 
kezdeti és későbbi szárnypróbálko-
zásait segítették, vagy épp a törött 
szárnyait gyógyítgatták. Felidézte az 
édesapjától gyermekkorában kapott 
hármas útravalót – „Fiam! Ismerd a 
Bibliát, szeresd a zenét és legyen jogo-
sítványod!” –, s beszélt arról, hogy 
bár csak később értette meg a sza-
vak mögött rejlő igazságokat, de 
azután ő is ezek szerint próbált élni, 
és nincs ennél több, nemesebb mon-
danivalója neki sem az utódok felé. 

Az érdekes, humoros története-
ket az előadó korabeli fotókkal is 
alátámasztotta. Természetesen a 
zene sem hiányozhatott: visszaem-
lékezését Csík János több ízben is 
megszakította, hegedűt vett a ke-
zébe és jó barátját, muzsikustársát, 
Mészáros Jánost is a színpadra hívva 
– többek között kalotaszegi dalla-
mokat megszólaltatva – fergeteges 
hangulatot varázsoltak. 

Előadását Csík János ezekkel a 
szavakkal fejezte be: „A magyar kul-
túra értékeit a jövőben is szeretném 
továbbadni mindazokkal a lehetősé-
gekkel, mint amilyen ez a mai is, hogy 
igazoljam: van mire büszkék legyünk 
mind az írásbeli, mind a képzőművésze-
ti, mind pedig a népzenében rejlő kultú-
ránk miatt. A magyar kultúra igenis él, 
élni fog és kell hogy éltessük!”

 Varga Géza                            

Csík János vallott múltról, 
jelenről és jövőről

A Bán Jánossal készült teljes beszélgetés  
a Kecskeméti Televízió weboldalán  
és hírportálunkon, a Hírös.hu-n is megtekinthetik

Fotó: Banczik R
óbert
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125 éve, 1900. 
január 17-én 
született Homo-
kay Pál színész, 
színigazgató. A 
Színművészeti 
Akadémia el-
végzése után 
Nagyváradon 
kezdte pályafutását. Később a pécsi, a 
kolozsvári, a marosvásárhelyi és a kecs-
keméti színházakban játszott. 1941-től 
1949-ig színigazgató volt. 1950-ben 
Kecskemétre, a Katona József Színház 
társulatához szerződött. Öt évadon át 
szerepelt a hírös városban, majd Ka-
posvárra ment. A Csiky Gergely Szín-
ház alapító tagja volt, 1966-ban onnan 
ment nyugdíjba mint színész és rende-
ző. Jó képességű színházi szakember, 
kitűnő színész volt, Shakespeare, Schil-
ler, Ibsen, Goethe és Herczegh Ferenc 
darabjaiban a lírai hősöktől az apasze-
repekig szinte mindent játszott. 1969. 
június 6-án hunyt el.

100 éve, 1925. 
január 19-én 
Kecskeméten 
született Ba-
logh Ervin fes-
tőművész. 1943 
és 1946 között 
a Budapesti 
Műszaki Egye-
temen tanult. Ezt követően kezdett 
festészettel foglalkozni. 1950-ben a 
Honvéd Tisztiház Képzőművészeti Stú-
dió hallgatója lett, ahol hat éven át Sza-
latnyay József volt a mestere. 1943-tól 
Budapesten élt. Alkotói pályája több 
részre tagozódott. Az első szakaszt 
impresszionista látásmód, könnyed 
ecsetkezelés jellemezte. Ezt követte 
egy expresszív-szürrealisztikus látás-
mód, melyben a fájdalomtól eltorzult 
emberi figurákat szinte apokaliptikus 
vízióban jelenítette meg. Kompozíció-
it gyakran egy színre építette. Kedvelt 
témája a változatos Balaton ábrázolása 
volt. 2020. március 24-én hunyt el.

Lapunk 
archívumából

A szimfonikusok  
és karnagyuk dicsérete
„Ünnep volt tegnap este a Tisza István 
Kollégium disztermében. Ünneppé avatta 
a termet zsufolásig megtöltő diszes közön-
ség számára a Mükedvelők Zenekara, mely 
tegnap este adta ezidei első szimfonikus 
hangversenyét. 450 ember, városunk intel-
ligenciájának szine-java, áhitatos csendben 
hallgatta a klasszikus müsor minden egyes 
számát, melynek mindegyike után elemen-
táris erővel tört fel a taps, a lelkesedés. A 
müsort Beethowen Prometheus nyitánya 
vezette be, amely már első ütemeivel meg-
ragadta a hallgatóságot, ezt követte Men-
delssohn csodaszép, örökéletü 3 tételes 
hegedüversenye, melyet Szabadi Sándor, a 
városi zeneiskola hegedütanára játszott ze-
nekarkisérettel. Szabadi Sándor ma lépett 
először Kecskeméten a nyilvánosság elé. 
Képzett, biztoskezü muzsikus, hangszeré-
nek szuverén ura. Technikája preciz, játéka 
csupa sziv és lélek.  [...] Ezt követte Brahms 
Intermezzo-ja és Schubert Scherzo-ja. A két, 
eredetileg zongorára irt darabot M. Bodon 
Pál hangszerelte zenekarra a finom érzésű 
müvész és a kiváló komponista nagyszerü 
képességeivel. A közönség élvezettel hall-
gatta a remekbe készült két számot. […] 
Büszke önérzet tölt el bennünket, amidőn 
a tegnapi hangversenyről beszámolunk. 
Büszkék vagyunk 42 tagu szimfonikus ze-
nekarunkra, mely tulnyomórészt nem hiva-
tásos muzsikusokból áll, kik a megélhetés, 
az élet ezer gondja közt ily önzetlen, »l’art 
pour l’art« munkára képesek és ily magas 
müvészi teljesitményt produkálnak. [...] De 
a legbüszkébbek vagyunk a zenekar veze-
töjére, a kiváló dirigensre, zeneiskolánk 
igazgatójára: M. Bodon Pálra, erre az is-
tenáldotta müvészre. Amikor a dirigenspál-
cát kezébe veszi, 42 ember tekintete függ 
rajta, telve szeretettel, odaadással. Amikor 
a pálca megmozdul a kezében, érezzük, 
tudjuk, hogy teljes mértékben ura az általa 
oly bámulatosan fegyelmezett zenekarnak. 
Hogy Kecskemétnek ma már szimfonikus 
zenekara van, hogy ez a zenekar ma már a 
tiszta, komoly zenemüvészetet képviseli, ezt 
egyesegyedül neki köszönhetjük.”
 (KL, 1925. január 10.)

A város 
krónikáibólAz 50 éves nemzeti park 

előtt tiszteleg a Természet
védelem határok nélkül
Ötven éve alakult meg az országban másodikként a Kiskun-

sági Nemzeti Park. A Kecskeméti Televízió Természetvédelem 
határok nélkül című magazinműsora az alakulás körülményeit 
korabeli filmfelvételek segítségével idézi fel. A műsor az Interreg 
IPA által támogatott forFUTURE projekt keretében valósul meg.

A Kiskunsági Nemzeti Park 1975. 
január elsején alakult meg Magyar-
ország második nemzeti parkjaként. 
Az alapítás kori 30 ezer hektárnyi 
területe az idők folyamán 50 ezer 
hektárosra növekedett. A különleges 
síkvidéki táj sokféle változatos élő-
helyet foglal magába. Egyszerre őrzi 
a természet állandó változásának 
nyomait, a víz és szél felszínformáló 
erejét és az évszázadok óta itt élő 
emberek kézjegyét.

1975-ben sokan segítették a 
nemzeti park létrejöttét, közülük is 
kiemelkedik Rakonczay Zoltán, az 

Országos Természetvédelmi Hivatal 
akkori elnöke. Ő állapodott meg az 
akkori megyei vezetőkkel, hogy se-
gítő kezek fogadják a nemzeti park 
megszervezését. Mint a riportban el-
mondja, mindenki pozitívan állt a do-
loghoz, elintézték, hogy a téeszek, 
és mindenki, aki kapcsolatba került 
az intézmény létrehozásával, támo-
gatóan álljon az alapításhoz.

Az összeállításban archív felvéte-
len megszólal a nemzeti park első 
igazgatója, dr. Tóth Károly is, aki 
egészen 1990-ig töltötte be pozíci-
óját. Elmondja, európai összehason-

lításban is egyedülálló különleges-
sége a Kiskunsági Nemzeti Parknak 
a széttagolt területű, úgynevezett 
mozaikelrendezés.

Tóth Károly ma is aktuális gondo-
latokkal fogalmazza meg a filmben a 
nemzeti park küldetését: „Alapvető 
kötelességünk és feladatunk (…) a 
természet értékeinek a hosszú távú 
megmentése (…) hogy az utánunk 
következő generációk is láthassák 
ezeket a természeti értékeket.”

Az igazgató intézményük köte-
lezettségeként beszélt az értékek 
bemutatásáról is, aminek az egyik 
megvalósulási útját a turizmus és 
idegenforgalom szabályozott been-
gedésében látta. Ennek érdekében 
a társadalom ilyen irányú igényeinek 
kielégítésére már akkoriban idegen-
forgalmi látogatóhelyeket jelöltek ki.

Érdekes visszahallani a már a het-
venes években elhangzott figyelmez-
tető szavakat, amelyeket az akkori-
ban született nemzetközi elvekből 
merített az igazgató. Mint elmondja: 
„A természetet nem örököltük elő-
deinktől (…), hanem előlegül kaptuk 
utódainktól, amellyel egykor el kell 
számolnunk.”

(Az 50 éves nemzeti park előtt 
tisztelgő magazinműsor az év folya-
mán nyomon követi majd a termé-
szetvédelmi szervezet további jubile-
umi eseményeit is.)

 Vandlik János

Termul Brigitta
A hajnal pirkad
Örülök reggel, ha a hajnal pirkad
Kitárul elém egy fényes színpad
Csillagok ezrei lassan halványodnak
Kacsint a hold és nappalra eltávoznak.

Az álmoknak vége, lehull a függöny
Két világ között az erőmet gyűjtöm
Pihenőhelyem most magányos marad
A szívem szeret, a lábam már szalad.

Egy szerelemcsillag marad csak az égen
Hogy csendesen a szívem rejtekén éljen
A napot mindig szeretettel indítom
Mert a tekintetem a fény felé fordítom.

Magam vagyok
Magam vagyok az a dallam
Mely egy zongorán átfut halkan
Magam vagyok az a szó
Mely önmagát újraalkotó.

Vagyok, az élet tengerén járok
De néha csendesen félreállok
Vagyok, az égen vízzel telt felhő
Esőben a hangom földig zengő.

Magam vagyok egy nyári alkony
Ahogy a Teremtővel kapcsolódom
Magam vagyok az úton lépés
Felmerül bennem ezernyi kérdés.

Vagyok az erdőben egy magányos nyárfa
Ki csendesen a társai figyelmét várja
Vagyok, egy érzés a szellő nyomában
Ringató kéz, a szívek dalában.

Magam vagyok az a gyengéd öröm
Ha a szívedbe lágyan beköltözöm
Magam vagyok a sóhaj a szádon
Egy gondolat, mely átfut e világon.

Magam vagyok szívednek a szállás
Megnyíló lélek, Istentől egy áldás
Magam vagyok a gyógyító szeretet
Mely körbeölel és lágyan felemel. 

Vagyok, az életem teremtő Istene
Mely emberek lelkébe jó érzést hintene
Vagyok, egy medál a Teremtő nyakában
Mely keblén pihen és hisz minden szavában.

Álmodozom
Álmodozom tarka rétet
Megfaragott kicsi széket
Melegedő kemencét
Fényességet, szerencsét.

Álmodozom forró táncot
Égbe szökő boldogságot
Alkalomra szép ruhát
Finom meleg vacsorát.

Álmodozom békességet
Szeretetet, emberséget
Oldalamra szeretőt
Egy angyali segítőt.

Álmodozom pillangót
Diófámra sok diót
Magam alá szekeret
Kemencéből kenyeret.

Álmodozom tiszta érzést
Utamon meg könnyű lépést
Múlhatatlan szerelmet
Istentől meg kegyelmet.
Álmodozom dallamot
Melytől a lelkem felragyog
Érjen el énekem az Égig
Így élem az életem végig. 

Titokzatos este
Miért oly titokzatos az este
Mikor a föld a napfényt levetette
Szemére még nem jön álom
Sóhaj jön egy csillagszárnyon

Megnyugszik a táj, az ember
Megteszi, mit nappal nem mer
Sötét köpeny, mögé bújt az élet
Lelked ilyenkor új utakra réved.

Fáradt vagy, de csillog a szemed
Megérdemelt pihenőd játszik veled
A mai nap zaját fejtsd le magadról
Azzal törődj, mit szíved most kigondol.

Nappal az estét mennyire vártad
Melletted lehet szerető társad
A kapcsolat kertjében virágot szedtek
Egymás szemében újra megremegtek.

Azután némi időt magaddal is tölts
Figyelj bentre, a lelked nagyon bölcs
Most kell meghallgatnod a csend szavát
Mely betakar, és ajándékoz egy éjszakát.

/Termul Brigitta, Szeresd jobbá a világot,  
La Díva Kiadó, 2024/

Szeresd jobbá a világot! – Termul Brigitta első kötetéről
Termul Brigitta hisz a szavak gyógyító erejében. Versei is ebből a mélyről 
fakadó hitből táplálkoznak. Ugyanakkor az ötvenes éveiben járó, Izsákon 
élő alkotó azzal is tisztában van, hogy a benső gyógyulás folyamatában 
megkerülhetetlen az „önmunka”.  „Szoktál-e az égen felhőket nézni?” – 
teszi föl a shakespeare-i kérdést. Sorait az adakozó figyelem és a segíteni 
akarás egyszerű gesztusa hatja át. 

    Verseinek témája egy magból bomlik ki, de ugyanaz az áhítat, lelki 
békéből táplálkozó nyugodt áramlás jellemzi. Egy mosoly, egy bögre me-
leg kávé, első benyomásunk az lehet, hogy csupa banalitás itt minden, 
pedig többről van szó… Arról, hogy érezzük, Termul Brigitta a helyén 
van. Tudatos önmeghatározása mégis szelíd – legszebb sorain is ez a 
lélekállapot üt át: „Vagyok, egy medál a Teremtő nyakában / Mely keblén 
pihen és hisz minden szavában.” Alakváltozásai az önismeret egy-egy ál-
lomásaként jelennek meg: hol „nyári alkony”, hol „gyengéd öröm”, vagy 

épp „az a dallam, mi a zongorán átfut halkan”. Átalakulásai mind-mind 
egy forráshoz vezethetőek vissza: a Jóisten gyógyító jelenlétéhez. Min-
denben ezt a tiszta forrást keresi és találja meg: „A gyertya lángjában 
vajon ki játszik? / Csend van, és csak a láng tánca látszik.” Nem rejti véka 
alá képességét: „Annyira jó lámpának lenni / Lelkeket a forráshoz vezetni 
/ Örökké tartom szívemben a lángot / Isten vezesse e gyönyörű orszá-
got.” Egyik barátja így szól róla: „Áradó folyóként születtek meg ezek a 
versek, melyekkel fényt hoz az életünkbe.” Termul Brigitta nem költői 
babérokra tör, hanem jobbá szeretné tenni a világot. Üzenete egyetemes 
és mindenkihez szól. Tekintetét a magasba emeli. Nem a földi poklokból, 
hanem szinte kizárólag az égi áldásból merít. Küldetésének tartja a női 
közösségek, a női energiák, a család, az ima erejét hangsúlyozni, s olyan 
örök értékeket vonultat föl, melyekre támaszkodva segíthetünk „szebbé 
tenni a körülöttünk lévő világot.”  Turai Laura
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Bár vegyészmérnökként diplo-

mázott, a fizika is mindig közel 
állt hozzá. A két tudományág 
egész szakmai pályafutását 
végigkísérte, a műanyagok 
fizikáját napjainkban is öröm-

mel oktatja. Azt pedig különö-

sen élvezi, hogy ha valamelyik 
unokájának adhatja át tudását, 
mert a velük töltött időt, a 
szeretteivel közös együttléteket 
tartja a legértékesebbnek.

– Közel másfél évtizeden át vállalt 
vezetői tisztségeket a Kecskeméti 
Főiskolán. Tíz évvel ezelőtt miért dön-
tött úgy, hogy ezeket a feladatokat 
nem viszi tovább?

– 2014-ben betöltöttem a 65. élet-
évemet és az akkori törvényi rendel-
kezések szerint – szerencsére –  ve-
zetőként nem dolgozhattam tovább. 
Örültem ennek, mert már szükségem 
volt egy egyfajta pihenőidőszakra. Egy-
részt idővel megterhelő lett a napi in-
gázás Budapest és Kecskemét között, 
másrészt a dékáni pozícióval együtt 
járó teendőket egyre inkább tehernek 
éreztem. Ugyanakkor nem szakadt 
meg a kapcsolatom a főiskolával, óra-
adó tanárként azóta is itt dolgozom. 
Élvezem, hogy lejövök, megtartom az 
óráimat, és utána már nem kell járnom 
különböző értekezletekre, hanem ha-
zautazhatok. A vezetői funkcióhoz 
kapcsolódó dolgokat egyébként né-
hány évig kifejezetten kerültem, még a 
szituációt is, hogy a véleményemet el-
mondjam. Azután később ez egy kicsit 
változott. Most már, úgy gondolom, 
kellően távol vagyok attól, hogy mint 
korábbi vezető, bárminemű nyomást 
tudjak gyakorolni. Ezt én nagyon fon-
tosnak tartottam és tartom ma is, mert 
a vezető azért vezető, hogy végezhes-
se a munkáját és az ő elképzelései mű-
ködjenek. S bár továbbra sem veszek 
részt a vezetői megbeszéléseken, a 
kari tanács, a szenátus ülésein, ha meg-
kérdezik a véleményemet, akkor én azt 
most már mindig elmondom. Ha pedig 
felkérnek valamire, azt magától érte-
tődő, hogy elvállalom – jelenleg épp 
egy bizottság tagjaként egy egyetemi 
docensi pályázatra jelentkezőket kell 
elbírálnom. 

Az elmúlt években az ország más 
egyetemein – Szegeden, Debrecenben, 
Miskolcon stb. – is oktattam, de ezeket 
a feladataimat is szépen, fokokozato-
san leadtam, ma már csak az Óbudai 
Egyetem doktoránsainak tartok órá-
kat, nekik is itt, mert a gyakorlatukat 
Kecskeméten végzik. A szakmai, tudo-

mányos szervezetek munkájában sem 
veszek érdemben részt – ez már a fia-
talabbak feladata –, egyedül a Polime-
rek címmel megjelenő műanyagipari 
szaklap szerkesztőbizottságának mun-
káját segítem.    

– Az oktatás mellett mivel telnek a 
napjai?

– Családi házban élek a fővárosban, 
az otthonunk körüli kertben mindig 
akad tennivalóm. Nemcsak a füvet tar-
tom életben, meg a különféle bokrokat 
metszegetem, hanem a gyümölcsfáin-
kat is ápolom.  Egy-egy almafám, kaj-
szim, meggyfám és cseresznyém van 
csupán, és sok baj – monília, villámcsa-
pás stb. – érte már őket, de kitartóan 
gondozom szeretett növényeimet. És 
persze adódnak hétköznapibb felada-
tok is: legutóbb a füves terület mel-
letti kerámiatéglából kialakított és az 
utóbbi években megsüllyedt szegélyt 
kellett helyreállítanom. 

Hobbimra, a modellkészítésre is sok 
időt fordítok. Egyetemi éveim előtt a 
sereg egy rövid időre beszippantott, 
Kalocsán, a harckocsizóknál kellett szol-
gálnom. Bizonyos szempontból élvez-
tem ezt az időszakot, mert a harckocsi-

nak a felépítése, a műszaki megoldások 
rendkívül ötletesek. Amikor nyugdíjas 
lettem, felmerült bennem, hogy meg 
kellene csinálni azokat, amelyeket egy-
kor vezettem. Először egy T54-es mo-
dellt építettem – nemcsak a külsejét, 
hanem a több mint ezer apró darabból 
álló belső szerkezetét is –, azután ösz-
szeraktam a T55-öst meg a T34-est is. 
Amikor ezekkel kész lettem, folytattam 
a régebbi harckocsikkal. Jelenleg közel 
30-nál tartok, most épp a 30-as évek 
harckocsiját, a Toldi II-est készítem.

– Családi élete hogyan alakult?
– Feleségemet, Gál Erzsébetet tel-

jesen véletlenül ismertem meg. Mű-
egyetemista barátaimmal Zakopánéba 
mentünk síelni, egyikük ismerőseként 
hozzánk csatlakozott ő is. Ott találkoz-
tunk először. Később egy sörözőben 
ismét összejött a társaság, véletlenül 
mellém ült, beszélgettünk, azután ha-
zakísértem. Kapcsolatunk így indult, 
és bő félév múlva, 1975 októberében 
össze is házasodtunk. Két gyerme-
künk született. Lányunk, Kati a Pető 
Intézetben végzett, mint konduktor 
egy alapítvány keretében foglalkozik 
sérült gyermekekkel. Fiunk, Gábor ve-

gyészmérnök. Dolgozott külföldön, 
Franciaországban is, de családjával 
ő is Budapesten él, a Bosch fejlesztő-
mérnöke. Két unokánkra is büszke 
vagyok, mindkettő már egyetemista. 
Szeretteinkkel rendszeresen találko-
zunk. Hagyomány, hogy minden hétvé-
gén – vagy szombaton vagy vasárnap 
– a nagy család együtt ebédel. Élvezzük 
azt, hogy örömmel jönnek hozzánk – 
hét közben is gyakran beugranak –, a 
mama főztje mindig vonzza őket, én 
meg például a kisebb unokánknak segí-
tettem fél évvel ezelőtt az emelt szintű 
fizika érettségire való felkészülésben 
vagy nemrég a műszaki kémiából írt 
dolgozatra való tanulásban. 

– Kikkel tart még szorosabb 
kapcsolatot?

–  Néhány házaspárral már sok-sok 
éve összejárunk. Régebben 30-an is 
össze-összejöttünk, az utóbbi években 
azonban már csak 15-20-an örülünk 
egymásnak; sajnos, többen is elmen-
tek már. Májusban mindig nálunk tart-
juk az „évnyitót”, bográcsozunk, és 
azután havonta találkozunk hol egyi-
künknél, hol a másikunknál. Emellett 
évente kétszer közösen fürdőzünk. 

Elsősorban Kelet-Magyarországot 
preferáljuk, jártunk már Berekfürdőn, 
Hajdúszobosz lón, Gyulán, Kiskunmaj-
sán stb., legutóbb meg Demjénben. 

– Élete elmúlt évtizedeire miként 
tekint vissza? 

– Alapvetően elégedett vagyok, 
nincs hiányérzetem. Nem gondolom, 
hogy bármit is másként csinálnék. Na-
gyon sokszor volt szerencsém, például 
a csípőízületi gyulladásomból is fel-
épültem, de legfőképp a párválasztás-
ban, hogy Erzsivel egymásra találtunk, 
és ez egész életemet meghatározta. 

– Tervei? 
– Sok mindent szeretnék még meg-

élni. Elsősorban azt, hogy az a családi 
közösség, amiben most élünk, még 
sokáig megmaradjon. Épp a napokban 
beszéltünk arról a párommal, hogy 
milyen szerencsések vagyunk, hiszen 
a gyermekeink és az unokáink is nem 
tőlünk távol, hanem a közelünkben 
élnek. Azzal ámítottuk magunkat, 
hogy ehhez talán nekünk is van némi 
közünk. Szóval jó lenne, ha térben és 
időben még együtt lehetnénk, és még 
sokat örülhetnénk egymás sikereinek!

 Varga Géza

NÉVJEGY
Dr. Belina Károly egyetemi tanár, professor 
emeritus Budapesten született 1949. de-
cember 8-án. Iskoláit a fővárosban végezte. 
1964-től a Petrik Lajos Vegyipari Techni-
kumban, majd a Budapesti Műszaki Egye-
temen tanult; vegyészmérnöki diplomáját 
1974-ben vette át. Ezt követően szakmai 
munkáját az alma materében kezdte 
meg. Előbb a Műegyetem tudományos 
segédmunkatársa volt, azután egyetemi 
tanársegéd, adjunktus, majd docens lett. 
Közben, 1980-ban műszaki doktori címet, 
1993-ban hőálló polimerek témakörében 
kandidátusi fokozatot szerzett. 2001 óta 
a Kecskeméti Főiskola (2017 óta Neumann 
János Egyetem) GAMF Karán tanít. Előbb 
a Műanyag-feldolgozó Technológiai Tan-
szék tanszékvezetője, 2005-től a főiskola 
tudományos rektorhelyettese, majd 2008-
tól 2014-ig a GAMF Kar dékánja volt. 
Tanszékvezetőként és dékánként is kiemelt 
hangsúlyt fektetett a mérnökképzés fejlesz-
tésére. Számos hazai felsőoktatási intéz-
ményben vállalt vendégelőadói szerepet, 
illetve részt vett a doktori iskolák munká-
jában. 2005-ben habilitált anyagtudomá-
nyok és technológiák szakterületen. Ösz-
szesen 275 tudományos közleménye jelent 
meg, ebből 20 nemzetközi folyóiratcikk. Az 
MTA köztestületi tagja, a Polimerek folyó-
irat tudományos szerkesztőbizottságának 
elnöke. Számos tudományos és közéleti díj-
jal tüntették ki: Oktatási miniszteri dicséret 
(1980), Haza Szolgálatáért Érdemérem 
arany fokozata (1989), Varga József Egye-
temi Díj (1999), Széchenyi István Ösztöndíj 
(2003), Bács-Kiskun Megye Tudományos 
Díja (2012), Kecskemét Felsőoktatásáért és 
Tudományos Életéért Díj (2013), Bács-Kis-
kun Megyei Prima Díj (2014), Pedagógus 
Szolgálati Emlékérem (2019), a Neumann 
János Egyetem szenátusa professor emeri-
tus címe (2020).

A GAMF tanszékvezetőjeként  
a Hardy Gyula-szobor avatásán

DR. BELINA KÁROLY

MI VAN 

VELE?
Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Az 1970-es végén labormunka közben

Szerettei körében

Magyar szürke borjak születtek a nemzeti parkban
A Kiskunsági Nemzeti Park Izsák–Páhi 
állattartó telepén világra jöttek az idei első 
magyar szürkemarha-borjak – tudósít az 
Interreg IPA által támogatott forFUTURE 
projekt keretében megvalósuló Természet-
védelem határok nélkül című magazinmű-

sor új anyaga a Kecskeméti Televízióban.

A magyar szürke marhák nagytestű, hazánkban ős-
honos állatok, melyek rendkívül jól alkalmazkodtak 
a pusztáinkon uralkodó szélsőséges téli-nyári időjá-
ráshoz, így utódaikat ma is minden segítség nélkül 
hozzák világra a szabadban. A Kiskunsági Nemzeti 
Park, többek között génmegőrző céllal, több Duna–
Tisza közi pusztán tart szürkemarha-gulyákat, még-
pedig hagyományos ridegtartással.

A Természetvédelem határok nélkül riportja meg-
szólítja Vén Mátét, a nemzeti park területkezelési 
csoportvezetőjét is, aki beszámol a borjak születési 
körülményeiről. Elmondja azt az érdekességet, hogy 
ezeknél az állatoknál nagyon ritka a nehéz ellés, és 
nagyon vitális borjak születnek. S bár a riport el-
készítéséig mindössze négy kicsi jött világra, még 

vagy ötven borjú érkezését várják ebben az ellési 
szezonban.

– Télen a hideg körülményeket, nyáron pedig a 
száraz meleget is nagyon jól tűrik a magyar szürkék, 
a szervezeti szilárdságuk kiemelkedő – mondja a 
szakember.

A nemzeti park az állatok gondozását olyan embe-
rekre bízza, akik számára fontos az állatok szeretete. 
– Szeretem az állatokat, szürke marhát, lovat, birkát. 
A szürke marhák kezelhető állatok, aki nem fél tőle, 
azt nem bántják – mondja Kuti Pál gulyás, s bizako-
dik abban, hogy a magyar szürke marhák még sokáig 
jelen lesznek a hazai pusztai legelőkön.

– Én úgy látom, hogy van jövője, annak ellenére 
is, hogy a fajta kipusztulóban van. Vissza kellene 
hozni ezt az állományt a régi szintre. Most van 76 
tehenünk, 16 bikánk, négy kisborjúnk, és várjuk a 
többieket.

További érdekességek láthatók a Természet-
védelem határok nélkül 83. adásában, melyet a 
Kecskeméti Televízió február 1-jén tűz műsorára. 
Az adás megtekinthető a médium weboldalán, a  
kecskemetitv.hu-n is. Vandlik János
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
2 db családi belépőjegyet  
a Kecskeméti Vadaskertbe. 

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 
A megfejtéseket február 9-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

A nyerteseket telefonon értesítjük,  
ezért kérjük a telefonszámot adják meg!

Ivkovicné Béres Tímeát, a Kecs-

keméti Junior Sport Nonprofit 
Kft. ügyvezetőjét a Sporte-

gyesületek Országos Szövet-
sége (SOSZ) egyik alelnökévé 
választották a szervezet január 
17-én tartott küldöttgyűlésén, 
amely egyben az új köztestület 
alakuló ülése is volt. A sport-
törvény legutóbbi módosítása 
értelmében a SOSZ 2025-től 
már köztestületként működik 
tovább, ezért vált szükségessé 
az alakuló ülés megszervezése. 
Az eseményen ismét bizalmat 
szavaztak Deutsch Tamásnak, 
aki 2016 óta vezeti a szerve-

zetet, hogy folytassa elnöki 
munkáját.

Az 1989-ben alapított SOSZ mára 
meghatározó szereplőjévé vált a ma-
gyar sportéletnek. A tagszervezetek 
száma az elmúlt évtizedek során je-
lentősen megnövekedett: míg 2015-
ben közel száz sportszervezet csat-
lakozott, addig napjainkra ez a szám 
elérte az 1085-öt.

A szervezet új, kecskeméti alelnö-
két, az egykori 108 szoros válogatott, 
Eb- és vb-győztes kosárlabdázót új fel-
adatáról és a feladatával is összefüggő 
céljairól kérdeztük.

– Milyen változást jelent az, hogy 
köztestület lett 2025 januárjától a 
SOSZ?

– Ez egy sporttörténeti pillanat. 
Mindenképpen egy magasabban jegy-
zett szervezet lett a Sportegyesületek 
Országos Szövetsége. Példaként a 
Magyar Olimpiai Bizottságot vagy a 
Magyar Tudományos Akadémiát em-
líteném, mint ismertebb, köztestüle-
ti formában működő szervezeteket. 
Törvény rendeli el a köztestületek 
működését és létrehozását. A szerve-
zet ellátja a sportegyesületek érdek-
képviseletét az állam felé, és emellett 
állami közfeladatot is teljesít a sport-
szervezetek felé, tehát egy „köztes” 
szerepet tölt be. Feladata, hogy olyan 
szolgáltatásokat nyújtson, amelyek 
segítik, támogatják a tagok minden-

napi munkáját. A SOSZ-nak már 1085 
tagja van, és folyamatosan bővül, nö-
vekszik. Tevékenységével népszerű-
síti országos szinten az egészséges 
életmódot, a sportot, az olimpiai és 
paralimpiai mozgalmat, illetve a sza-
badidősportot. Együttműködik a to-
vábbi köztestületekkel, illetve szövet-
ségekkel, ezért is tudja hatékonyan 
képviselni a sportolók, a sportvezetők 
és a sportegyesületek érdekeit. Állami 
támogatások felosztásának mechaniz-
musáról és annak a felhasználásáról is 
dönt.

– A megerősödött SOSZ-nak me-
lyek az új feladatai?

– Az egyik új feladata lesz a hár-
mas életpályamodell kialakítása és 
támogatása. Tehát itt nemcsak a 
sportolókat, valamint a sportolók-
nak az oktatásban való előmenete-
lét fogja összehangolni, hanem a 
munkaerőpiacra való belépésükben 
is segítséget szeretne nyújtani. 
Továbbá a sportvezetők képzését 
tűzte ki prioritásul és konferenciák 
keretében a továbbképzésre és az új 
információk közlésére is hangsúlyt 
fektet. Gondolkodik abban is, hogy 
régiós területi rendszerben vigye a 
szolgáltatásait az egyesületekhez 
helyi és területi szinten is.

– A Kecskeméti Junior Sport 
Nonprofit Kft. eddigi tevékenysé-
ge elismeréseként a kiemelt vidéki 
egyesületek közé került. Ez milyen 
előnyöket biztosít a kecskeméti után-
pótlás-nevelés területén?

– 2021 júliusától indult el a kiemelt 
vidéki és budapesti sportszervezetek 
támogatási programja, amelybe a Ju-
nior Sport is felvételt nyert. Ennek 
komoly feltételrendszere volt, ame-
lyek teljesítése esetén kerültek az 
1085 sportszervezetből a kiemeltek 
ebbe a kategóriába. Itt fontos volt, 
hogy hány szakosztályt működtet a 
gazdasági társaság. Hány versenyző-

je van, és milyen minőségi szakmai 
munka folyik az egyesületben. Itt 
szerepet játszik a sportszakemberek 
végzettsége, a létszámuk, felkészült-
ségük, valamint a rendelkezésre álló 
körülmények. A sportstratégia és az 
ezt alátámasztó szakmai dokumentu-
mok. Fontos továbbá, hogy a sport-
tudományok alkalmazása, a sporte-
gészségügyi háttér milyen szinten 
felel meg az elvárásoknak.

– Az eredményesség is fontos 
szempont?

– Természetesen a produktivitás 
mindig a legkiemelkedőbb kritérium-
rendszer, hogy milyen eredményeket 
érnek el a sportolók, hány válogatott 
sportoló van, és hány élsportba be-
lépő sportolót nevelt egy sportszer-
vezet, vagy ahol felnőtt szakágakkal 
is rendelkeznek, ott természetesen 
maximálisan az elért teljesítmény 
a mérvadó. De fontos az is, hogy a 
sportszakembereket a sportszerve-
zet folyamatosan továbbképezze, 
lehetőséget nyújtson nekik karrier-
jük felépítésében, legyenek külföldi 
kapcsolatai, ahol fel tudja mérni a 
sportoló a saját helyzetét a világban 
vagy Európa-szerte. Támogassa a 
sportolók oktatásban való részvéte-
lét, tehát legyen együttműködésben 
a különböző oktatási és köznevelési 
intézményekkel. Rengeteg feltétele 
van, és ez nem egy kőbe vésett po-
zíció, hanem ezt minden évben az 
államtitkárság Nemzeti Sportügy-
nöksége személyes kiszállással is el-
lenőrzi, illetve szakmai előrehaladási 
jelentésekkel kötelező alátámasztani 
a kritériumoknak való megfelelést. 
Jelenleg is várjuk az eredményt, a 
folytatást.

A teljes interjú a Hírös.hu-n olvasható. 

Kecskeméti sportvezetőt választottak  
a Sportegyesületek Országos Szövetsége alelnökévé

TOVÁBBI KÉPEKIvkovicné Béres Tímea a Sportegyesületek Országos  
Szövetsége küldöttgyűlésén (balról a második)



2025. január 23.

SPORT | 15 

Több mint 250 judoka bizonyított a 
„Mindenkinek aranyérem” versenyen
A régió 26 egyesületének több mint 250 judokája vett részt a 
Mindenkinek aranyérem elnevezésű versenysorozat kecskeméti 
állomásán, amelyet január 19-én rendezett meg a Kecskeméti Judo Club – Kecske-

méti Sportiskola (KJC-KESI) a Mercedes-Benz Sport Akadémián.

Nagysolymosi Ti-
bor, a rendezvény 
felelőse, a KJC-KE-
SI edzője elmond-
ta: a Mindenkinek 
arany érem elneve-
zésű rendezvény-
sorozatot 10 éve 
indította el a régió 
5-6 egyesülete. En-
nek az a lényege, 
hogy a legfiata-
labb cselgáncsozó 
korosztály a ver-
senyre rávezető, 
a tényleges ver-
senyzésre felké-
szítő, edzésszerű 
küzdelem részese 
lehessen. Koráb-
ban nagyon nehéz 
volt beintegrálni a gyerekeket a küzdelembe, 
sokszor az első verseny után elveszítették a 
kedvüket, elhagyták a sportágat. Viszont ez egy 
játékos jellegű dolog, nem egyből a mély vízbe 
dobják őket, hanem hídfunkciót tölt be az edzés 
és a verseny között. A közdelem után van ered-
ményhirdetés, de nincs végső eredmény, min-
denki aranyérmes lesz. 

A KJC-KESI judoszakosztályának 39 judoká-
ja vett részt a versenyen. A szabályok szerint a 
mérkőzések másfél perces küzdelemmel indul-
tak, majd fél perc szünet következett, amely 
után még egy percig tartott a közdelem.

Az edző kiemelte, hogy komoly nemzetközi 
versenyen csak akkor beszélhet az edző a verseny-
zővel, amikor szünet van. Ezen a versenyen az a 
lényeg, hogy az edzők és a bíró összedolgoznak. 
Az edző a küzdelem során segíthet, beszólhat a 
versenyzőjének. Ha az egyik versenyző nagy fö-

lényben van, akkor meg lehet állítani a küzdelmet 
és pihentetni lehet a küzdőket. A lényeg az, hogy 
ne vegyék el a fiatalok kedvét a versenyzéstől.

– Fontos, hogy aki részt vett a küzdelmi edzé-
sen, annak jár az aranyérem. Ezzel is próbáljuk 
egy kicsit inspirálni őket arra, hogy benn marad-
janak ebben a forgatagban. Az induló korosztály 
a 2018-as és 2019-es születésűek csoportja, 
de azok a 2013–2017 között született fiatalok 
is itt lehettek, akik később csatlakoztak ehhez 
a sportághoz, de még nem versenyezhetnek. A 
legkisebbek, tehát a 2019-ben született fiatalok 
térdelésből indulnak, csak a földharcban vesz-
nek részt a sérülés elkerülése érdekében – adott 
tájékoztatást a verseny részleteiről.

A KJC-KESI edzői a Bóbis Gyula Edzőcsarnok-
ban, valamint nyolc óvodában és két iskolában 
tartanak rendszeresen a judo alapjait megismer-
tető edzést a legfiatalabbaknak.

A kosárlabdázó fiúknak is meg
kezdődött az előkészítő bajnokság

A Mercedes-Benz Sport Akadémián január 18-án megkezdődött az általános 
iskolás kosárlabdázó fiúknak is az előkészítő bajnoksága. Hat intézmény – a Pi-
arista, az Arany, a Petőfi, a Kodály, a Mátyás és a Zrínyi általános iskola – előké-

szítő csoportjaiban kosarazó fiatalok mérkőztek meg egymással. A kosárlabda 
akadémia szakemberei figyelték a kosárlabda-palánták mozgását, igyekezetét, 
szüleik pedig szurkoltak gyermekeiknek.

Márkus Attila, a Mercedes-Benz Nemzeti Ko-
sárlabda Akadémia fiú szakágának vezetője 
szerint alapvetően ez a bajnokság az első 
lépcsőfok azoknak a fiataloknak a kiválasz-
tásában, akik ősztől a kecskeméti kosárlabda 
akadémiára felvételt nyernek. Természetesen 
az előkészítő csoportokat felkészítő edzők in-
formációi is sokat segítenek a kiválasztásnál.

Kiemelte, hogy ebben az évben a 2015-ben 
és a később született fiatalok vehetnek részt 
a bajnokságban, amely a nyár elejéig zajlik. A 
gyerekek ezen a találkozókon megmutathat-
ják azt, hogy milyen alapszintű tudást sajátí-
tottak el, ezekben az iskolai előkészítő cso-
portokban, és innen válogatják majd ki a jövő 
évi U11-es csapatokba a játékosokat.

A szakember hangsúlyozta, hogy az lenne 
az ideális, ha megtalálnák a kosárlabda szem-
pontjából fontos képességekkel rendelkező 
azon fiatalokat, akik atletikusak, jó a labda-
készségük, „labdaügyesek”. Ez nem mindig 
sikerült, mert még sokat változhatnak a fia-
talok. Természetesen nem csak magas és at-

letikus játékosok kellenek egy csapatba, mert 
nagyon sokféle típusú játékosra van szükség.

– Nekünk, mint akik a kiválasztást felügyeljük 
Adamik Csillával, nyilvánvalóan van egy általános 
képünk arról, hogy kik azok a játékosok, akikre 
jobban kell figyelni, vagy kik azok, akiket érde-
mesebb hamarabb megszólítani vagy kiválaszta-
ni, de elsősorban azért a jövendő edzőknek a 
felelőssége lesz a kiválasztás – tette hozzá.

Az előkészítősök bajnoksága a tervek sze-
rint 4-5 fordulós lesz. A második felében a 
jövő évi U11-es edzők, vezetőedzők megkez-
dik a fiatalok felmérését, egyeztetnek a jelen-
legi edzőkkel, akik már ősz óta foglalkoznak 
az iskolákban a gyerekekkel, és pontos képük 
van a hozzáállásukról, kitartásukról.

A tervek szerint a hat iskola előkészítős 
csapataiból két U11-es csapat indul az őszi 
szezontól, ami azt jelenti, hogy 36, maximum 
40 fiút fognak kiválasztani és az akadémiára 
felvenni. Ez azt jelenti, hogy az előkészítőben 
már alapfokú képzést kapott fiatalokból szin-
te minden második ősztől akadémista lehet.

A Magyar Búvár Szakszövetség közös-
ségi oldalán közzétette azon sportolóik-
nak a nevét, akik tavalyi teljesítményük 
alapján kiérdemelték az Év Sportolója 
elismerést. A díjazottak között van a 
BÁCSVÍZ KVSC fiatal tehetsége is, Tu-
rucz Zoé, akinek nagyon jól sikerült a 
2024-es év, és hamarosan megkapja 
az elismerést uszonyos úszásban, 
utánpótlás lány kategóriában.

A világcsúccsal is büszkélkedhető  
bolyais diák tavalyi eredményei:

Felnőtt világbajnokság:  
3. hely 50 m uszonyos gyorsúszás.

Junior Európa-bajnokság: 1. hely 
világcsúccsal 50 m uszonyos gyors; 
1. hely 100 m uszonyos gyorsúszás; 
3. hely 4 x 100 m mixváltó.

Junior világkupa: 3. hely 50 m 
gyors uszonyos gyorsúszás; 3. hely 
100 m uszonyos gyorsúszás.

Felnőtt országos bajnokság: 1. hely 
Mix, 4 x 100 m uszonyos gyorsúszás; 
2. hely 50 m uszonyos gyorsúszás; 2. 
hely 100 m uszonyosgyorsúszás.

Junior országos bajnokság:  
1. hely 50 m uszonyos gyorsúszás;  
1. hely 100 m uszonyos gyorsúszás; 
2. hely 50 m felszíni úszás; 2. hely  
50 m búvárúszás; 6. hely 100 m fel-
színi úszás. 

Turucz Zoé  
az év sportolója

Először léptek pályára kecskeméti címerben az Ausztrál Openen. 
Bíró Melinda 18 éves kecskeméti tanuló kijutott a Grand Slam tor-
nára. Melinda a női junior világranglista legjobb magyar játékosa, a 
TOP 110 versenyző között tartják számon.

Junior lány korosztályban egyedül 
Bíró Melinda jutott ki az idei Grand 
Slam tornára. A 18 éves kecskeméti 
lány január 16-án játszott a helyi szur-
kolók nagy buzdítását élvező ausztrál 
ellen. A bemutatkozó meccs másfél 
órán át tartott és 6:3, 6:3-ra Melinda 
győzelmét hozta.

– Felhívott és hatalmas öröm volt 
számomra, amit közölt: apa, sike-
rült! Igen, megnyertünk egy meccset, 
aztán hirtelen jött a hidegzuhany 
is – meséli dr. Bíró Sándor, Melinda 
édesapja.

Alig egyórás pihenés után ugyanis a 
szervező közölte, hogy az eredetileg 

kiírt egynapos pihenő helyett Melin-
dának ismét ki kell állnia egy nála jó-
val előrébb rangsorolt orosz verseny-
ző ellen. Bár Melinda az első szettben 
bravúrosan küzdött, a meccset mégis 
elvesztette.

A világ legjobb női junior játéko-
sainak TOP 110-es mezőnyébe sorolt 
Bíró Melinda még jelenleg is kint tar-
tózkodik Melbourne-ben, és fogadja a 
megannyi jókívánságot, amivel a bará-
tok és szurkolók árasztják el.

Lapzártánk hetén még egy esély 
adódott számára az úgynevezett Luc-
ky Loser húzáson, amikor a vesztesek 
nevei közül kihúzzák majd azt, akit 

továbbjuttatnak. Melinda a TOP szá-
zasok között egyedüliként nemcsak 
élsportol, hanem még tanul is a Ko-
dály Zoltán Ének-Zenei Gimnázium-
ban, ahol idén fog érettségizni.

– Én azt gondolom, hogy Melin-
dában nagyon nagy potenciál van, 
hogyha még több időt tud ráfordítani 
a teniszre. Az iskola befejezése nagy 
cél, viszont a Roland Garros ideje pont 
egybeesik az érettségi idejével – tag-
lalja az édesapa.

De Melinda előtt nincsenek akadá-
lyok, hiszen alázata, humorérzéke és 
családi támogatása átlendíti a nehéz-
ségeken. Melinda öt és fél éves kora 
óta teniszezik, a 18. életévét is a Grand 
Slam tornán töltötte be, így már indul-
hat a felnőtt korosztályban is.

A kecskeméti lány mindenesetre az 
idei Austral Openen, Melbourne-ben 
büszkén viselte mezén Kecskemét 
címerét.

 Balanyi Rózsa Katalin

Először léptek pályára kecskeméti 
címerben az Ausztrál Openen

Kép forrása: Hungarian Tennis facebook oldal
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BUDAPESTRŐL ÉRKEZŐ SZAKBECSÜS FELVÁSÁRLÁST TART!
KORREKT • MEGBÍZHATÓ • LEINFORMÁLHATÓ

TÖRTARANY-FELVÁSÁRLÁS 
15 ezer Ft/g – 28 ezer Ft/g

FAZONARANY-FELVÁSÁRLÁS
25 ezer Ft/g  – 45 ezer Ft/g

FOG ARANY
29.900 Ft/g

FALIÓRA ÉS ASZTALI ÓRÁK 
50 ezer forinttól 300 ezer forintig

KARÓRÁK ÉS ZSEBÓRÁK FELVÁSÁRLÁSA 
(arany zsebóra lánccal 500 ezer forintig)

BRILIÁNS FELVÁSÁRLÁSA
49.000 Ft/g-tól

HERENDI KÉSZLETEK 
(Victoria étkészlet 600 ezer forint, Viktória teáskészlet 300 ezer forint)

HERENDI FIGURÁK FELVÁSÁRLÁSA
50 ezer forinttól

ZSOLNAY EOZIN (KÖRPECSÉTES)
500 ezer forinttól 3 millió forintig

ARANYPÉNZEK, EZÜSTPÉNZEK ÉS KITÜNTETÉSEK FELVÁSÁRLÁSA
(egyedi árképzés: tárgytól függ)

Festményfelvásárlás MAGYAR NEVES FESTŐK MŰVEIT VÁSÁROLJUK kimagasló áron !

KECSKEMÉT, HOTEL HÁROM GÚNÁR – Kecskemét, Batthyány u. 1.
2025. január 30. (csütörtök) 10:00–14:00

HAGYATÉK-
FELVÁSÁRLÁS

Kérésre házhoz 
megyünk!

Tel.: +36(20) 200-6084 • +36(1) 209-4245 • dinasztiagaleria11@gmail.com • www.dinasztiagaleria.hu


